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Dárek k výro í
Hasi i v Rudici 
dostanou ke svým 
letošním oslavám
nový prapor.
 
 Více na str. 3

Rozhovor s osobností
Povídání
s P. Tomášem Prnkou
o život  i jeho práci
ve K tinách.

 Více na str. 6

Postup v poháru
Boskovice porazily
Velké Losiny a v dalším 
kole je eká 
asi Baník Ostrava.

 Více na str. 12

Pivovar 
erná Hora

partner týdeníku  
Zrcadlo Blanenska

a Boskovicka

Máte pro nás tip?
Volejte na tel. ísla 
516 410 243,
774 408 399 

Léto. Teploty minulý týden dosáhly pro n koho vytoužené t icítky a tak hurá k vod . Tisíce lidí tak za-
mí ily na aquaparky, koupališt  nebo jen k nejbližšímu rybníku. Více fotogra  í na stran  6.  
  Foto Bohumil Hlavá ek

Horko vylákalo spoustu lidí k vod Bývalý zastupitel dal
‚polí ek‘ starostovi

Pavel Šmerda 

erná Hora – Zajímavý pr -
b h m lo zasedání zastupitelstva 
m styse erná Hora ve tvrtek 
24. ervence. P ed n kolika p í-
tomnými sv dky došlo ke kon-
 iktu mezi bývalým zastupite-

lem Eduardem Bará kem a sta-
rostou Bohumilem Hlavi kou. 
Výsledek? 

„Spolí koval jsem starostu,“ 
íká s úsm vem Eduard Bará ek. 

„V posledním zpravodaji mn  
v noval dv  stránky, kde reago-
val na m j p edchozí p ísp vek. 
Na základ  lží a polopravd m  
v n m zesm šnil. Proto jsem šel 
na zasedání zastupitelstva, kde 
jsem n které v ci uvedl na pra-
vou míru. Pan starosta se mn  
celou dobu smál do o í. Nad-
zvedlo m  to. P istoupil jsem 
tedy k n mu a zpravodajem jsem 
ho ude il zleva, zprava. To, co 
o mn  napsal, je na žalobu. Ale 
nemám as lítat po soudech, tak 

jsem to vy ešil takto,“ popsal ne-
obvyklý zp sob vy izování  ú t  
bývalý zastupitel, který se svého 
mandátu vzdal na za átku letoš-
ního roku kv li rozhodnutí ve-
dení obce týkajícího se výstavby 
hal na curling a kuželky v erné 
Ho e. 

A jak vid l situaci starosta? 
„Pan Bará ek neunesl moji re-
akci na jeho p edchozí lánek ve 
zpravodaji. Na zastupitelstvu byl 
roz ílený, mluvil, zd vod oval, 
nakonec smotal zpravodaj a p i-
šel ke stolu. Myslel jsem, že mi 
ho chce podat, ale on m  s ním 
po astoval,“ uvedl starosta, který 
po celém incidentu ekl, že nechá 
Eduarda Bará ka vyvést. „To ani 
nemusel. Odpov d l jsem mu, že 
p jdu sám,“ ekl Bará ek. 

A co bude dál? „Nenazval 
bych to napadením. Nemíním 
se tím dále zabývat, nestojí mn  
za to,“ vzkázal starosta. „O n ja-
kém trestním oznámení nic ne-
vím. Zatím se nic ned je. Akorát 

jsem dostal pár gratulací,“ ekl 
Bará ek, podle n hož je nejv t-
ší chybou, že Bohumil Hlavi ka 
bere veškeré oponentní názory 
jako útoky na svoji osobu.

„P ijde mi líto, když do staros-
ty si m že každý ‚kopnout‘ a já 
nemohu íct sv j názor. P itom 
jsem pouze reagoval na jeho 
lánek, který obsahoval n kolik 

nepravdivých informací. Nemá 
to smysl,“ necht l se k p ípadu 
dále vyjad ovat starosta. 

Informace o ‚souboji‘ na 
zastupitelstvu se samoz ejm  
rozk ikla i mezi lidmi v erné 
Ho e. „Myslím si, že je to otáz-
ka vy izování si osobních ú t . 
Jeden prezentuje svoje názory 
p es noviny, druhý osobn  na 
zastupitelstvu. M li by si svoje 
v ci vy ešit mezi sebou. Bohu-
žel každý z obou pán  si myslí, 
že má svoji pravdu a nedokáže 
uznat názor toho druhého,“ ekl 
lov k z erné Hory, který si ne-

p ál být jmenován. 

Radim Hruška

Kunštát – Zú astnit se na-
tá ení  lmu Juraje Jakubiska 
Bathory se nepošt stí jen tak 
n komu. Ladislavu Dostálovi 
z Kunštátu se to ale povedlo. 
Ve spole nosti herc  zvu ných 
jmen strávil dva dny. Jak sám 
íká, nejde mu ani tak o to, že se 

objeví v n kterém záb ru  lmu, 
ale o poznávání zákulisí natá e-
ní a získávání nových zážitk .

Pohyboval ses mezi slavný-
mi herci, jaká byla atmosféra 
na natá ení?

P átelská. Komparzisté jsou 
zvláš , ti co hrají epizodní role 
také, hlavní postavy mají své 
vlastní zázemí. Na place se ale 
všichni setkají a chovají se na-
prosto normáln . Nap íklad p ed-
stavitelku hlavní role kn žny Alž-
b ty Bathory, Angli anku Annu 

La a Dostál si zahrál v novém velkofilmu Bathory

Zážitek. Ladislav Dostál s hlavní p edstavitelkou Annou Friel 
a Hansem Mathesonem. Foto archiv

Friel, jsem potkal v pauze mezi 
natá ením. Sed la na schodech 
chodbi ky na hrad , popíjela 
kávu z plastového kelímku a po-
vídala si s Hansem Mathesonem, 
 lmovým milencem Caravaggi-

ou. Když jsem tam za nimi p ise-
dl, tak se ke mn  chovali perfekt-
n . Škoda, že neumím anglicky, 
takže jsem si bez p ekladatele 
nepopovídal. Ale na tom jsem byl 
stejn  jako pan režisér. S Franco 
Nerem jsme v party stanu spole -
n  ob dvali. Mám s ním ale ješt  
jeden lepší zážitek. Já v kostýmu, 
oble ený, nalí ený a s nalepe-
nými vousy, jsem si musel na 
Buchlov  odsko it. U kostým  je 
však poklopec na boku. Pooto il 
jsem se a vedle m  u pisoáru sto-
jí Franco Nero také v kostýmu, 
a d lá to samé co já. Tady jsem 
si uv domil, že to je také jen nor-
mální lov k. Spolu s  Karlem 
Rodenem jsme zase p ed p lnocí 

ekali na Buchlov  na poslední 
záb r, kdy p ivádím jako šlech-
tic hlavní herce do n jaké hradní 
místnosti. Sed li jsme za stolem,  
popíjeli a bavili se. I takovýto 
eský herec hollywoodského v -

hlasu se choval skv le.
 
Kdo na tebe zap sobil nej-

víc?
Samoz ejm  Juraj Jakubisko. 

V život  by m  nenapadlo, že 
pod ním budu pracovat. Také 
zahrani ní herci v ele s Franco 
Nerem, protože když jsem byl 
malý kluk, tak jsem sledoval 
jeho detektivní  lmy, nebo pa-
rodii na westerny V n  cibule.  
Byl výrazná charizmatická oso-
ba, mn  se jako herec líbil. Ne-
dokázal jsem si p edstavit, že se 
s ním setkám a budu s ním do-
konce v jednom záb ru. To jsou 
pro m  obrovské zážitky.

 Pokra ování na str. 3

Boskovické 
potrápil

p ívalový déš
Boskovice – Minulý tvrtek 

v podve er zasáhl Boskovice 
silný p ívalový déš . Profesio-
nální i dobrovolní hasi i z Bo-
skovic a ze Svitávky museli 
krátce po tvrt na sedm vyjíž-
d t hned na t i místa. Asi nej-
v tší problém vznikl v Bílkov  
ulici, kde kanalizace nesta ila 
odvád t vodu a p ed jedním 
z bytových dom  se vytvo ilo 
malé jezero (více informací 
a fotografie na stran  5).

Neberte si na koupališt
cennosti, varují policisté

Boskovicko – S nástupem teplého po así vyrazili na koupališt  
nejen milovníci vody, ale také drobní zlod jí ci. Letní areály v Le-
tovicích a ve Velkých Opatovicích si tedy minulý týden vzali na 
mušku i policisté. Jejich cílem bylo upozornit lidi na to, že na kou-
palištích mohou p ijít o své v ci. První p ípady drobných krádeží 
se totiž již vyskytly. 

„Jedná se o preventivní akci zam enou na drobné krádeže na 
koupalištích. Je to premiéra tohoto druhu v našem regionu, ale 
víme, že má celkem dobrý ohlas v okrese Brno-venkov, tak jsme 
to cht li také zkusit. Jde o to, že se pohybujeme mezi lidmi, infor-
mujeme je o tom, že riziko drobných krádeží na koupalištích hrozí, 
jakým zp sobem se proti tomu mají chránit. Dostávají informa ní 
letá ky, aby také v d li, jak postupovat, pokud jim n kdo ukradne 
t eba mobil, jak ho zablokovat a podobn . Zatím jsme se setkali 
s pozitivním ohlasem, lidé naše informace vyslechnou. Není to na 
škodu, když si uv domí, že jim toto nebezpe í hrozí. 

 Pokra ování na str. 5 Další tragédie
na silnicích
Hodonín u Kunštátu – Tra-

gická nehoda se odehrála na sil-
nici mezi Hodonínem u Kunštátu 
a Rozse í. P ed osmou hodinou 
ve erní tam jízdu na motocyklu 
nezvládla šestat icetiletá idi ka 
hondy. Nep izp sobila rychlost 
technickému stavu silnice a p i 
projížd ní levoto ivé zatá ky 
vyjela na pravou krajnici.

P i nájezdu do pravoto ivé 
zatá ky pak zachytila o sm ro-
vý sloupek. Motocykl následn  
spadl vpravo mimo vozovku 
a idi ka vylet la do protism -
ru pod projížd jící osobní auto. 
Žena utrp la tak závažná zran -
ní, že jim na míst  podlehla. P i 
nehod  vznikla škoda p ibližn  
sto dvacet p t tisíc korun. (hrr)



V Šoš vce vzniká penzión
Šoš vka – P vodn  to byla hospoda, poté malot ídní škola. 

Ješt  v nedávné dob  zde m la  rma APOS provozovnu, kde se 
obšívaly volanty. Poté, co tuto innost p est hovala do Blanska, 
nem l objekt n kolik let využití. Nyní se vrací k p vodnímu ú e-
lu. Nový majitel se pustil do radikální rekonstrukce a p estavuje 
ji na penzión. V sou asnosti se tam d lá nová st echa.

„Podle našich informací zde bude luxusn jší ubytování s p k-
nou restaurací, m la by tam být sauna a za ízení pro  tness, velká 
spole enská místnost. Ur it  to vítáme, podobné za ízení v naší 
obci chybí,“ t ší starostu Františka Ostrovského. Otev eno by 
mohlo být podle n ho již na ja e p íštího roku. „Když jste si cht -
li s rodinou i známými posed t v lepším restaura ním za ízení, 
museli jste t eba do Sloupu na Hotel Broušek nebo Staré školy. 
V ím, že se te  bude dob e va it i v Šoš vce,“ dodává. (bh) 

Nové propaga ní materiály
Blanensko – Sedm obcí z regionu Moravského krasu usp lo se 

svým spole ným projektem na vytvo ení nových propaga ních 
materiál . Jeho nositelem byl m stys Jedovnice. Spolupodílely 
se Sloup, Šoš vka, Ostrov, Vilémovice, Rudice a Kotvrdovice. 
Získaly celkem 1,6 miliónu korun. V každé obci bude nová in-
forma ní tabule, vytišt ny budou mapy, letá ky. Vyrobeny budou 
propisky, sklenice, klí enky, vlaje ky, odzná ky a další drobné 
p edm ty. „Jsme spokojeni, byl to dobrý nápad podat tento pro-
jekt,“ pochvaluje si starosta Šoš vky František Ostrovský. (bh) 

Bohumil Hlavá ek

Ludíkov – 
T etí volební 
období pat í 
starostovské 
k eslo v Ludí-
kov  Jarosla-
vu Hoškovi.

Po zhruba deseti letech se 
asi již dá íci, co se vám zde 
poda ilo...

T žko íci, nerad bych se 
n jak vychloubal, aby mi to 
n kdo nevy etl. Jsme malá 
vesni ka, máme omezené 
možnosti. Poda ilo se nám ale 
t eba zrekonstruovat osv tlení 
a ve ejný rozhlas, vybudovali 

úterý 5. srpna 2008 ZPRAVODAJSTVÍ2
erná kronika

5+1 otázka

V Ludíkov  ekli ob ané NE výstavb  v trných elektráren

Muže asi zabila elekt ina
Blansko – Pracovní úraz skon il pro zam stnance jedné 

z blanenských  rem smrtí. V c v sou asné dob  šet í policisté. 
„P ípad byl ohlášen krátce po p lnoci dev tadvacátého ervence. 
Dvaat icetiletého muže, který pracoval jako obsluha tavicí pece, 
našli ležet u elektrického rozvad e zam stnanci  rmy. Šet ením 
na míst  bylo zjišt no, že na peci nesvítila kontrolka chlazení 
a muž šel tedy z ejm  do rozvodné sk ín  zkontrolovat pojistky,“ 
uvedla blanenská policejní mluv í Iva Šebková.   (hrr)

Zlod ji ukradli dva obrazy
Kunštát – Pod záminkou výkupu starých v cí se do domu 

v Kunštát  dostali zlod ji. Ti nic nevykoupili, zato ukradli dva 
obrazy rozm ru A4 v hodnot  asi ty iceti tisíc korun. Obrazy byly 
na p d  rodinného domku. Byly staré asi sto let, od neznámého 
autora, znázor ovaly krajinku a lesní palouk. Jeden z obraz  byl 
v dolní ásti poškozen.  (hrr)

Muž boural a mával pistolí 
Ostrov u Macochy, Sloup – Mezi Ostrovem u Macochy 

a Sloupem je v p íkop  havarované vozidlo Opel Astra. U n j kle í 
jeho pravd podobný idi  a mí í si pistolí na hlavu. Tuto informaci 
hlásili policist m idi i jedoucí kolem. 

Policisté na míst  ale zjistili, že muž už místo havárie opustil. 
Od projížd jících idi  se dozv d li, že se pohybuje s pistolí 
po silnici. Na míst  proto zajistili odklon dopravy. Mezitím muž 
dorazil do Ostrova u Macochy, kde op t ohrožoval pistolí místní 
lidi. Ti však zjistili, že se jedná jen o plastovou maketu. „Policisté 
muže v Ostrov  u Macochy zadrželi, maketu pistole mu odebrali 
a provedli dechovou zkoušku. Ta ukázala hodnotu 2,65 promile 
alkoholu. Fiktivní ozbrojenec p vodn  tvrdil, že auto ne ídil, že 
je p j il známému. Nakonec se ale k ízení havarovaného vozidla 
p iznal. Je tedy podez elý ze spáchání trestného inu ohrožení pod 
vlivem návykové látky,“ doplnila blanenská policejní mluv í Iva 
Šebková.  (hrr)

Sprejer poni il budovu
Rájec-Jest ebí - T ináct nápis  sprejem se objevilo minulý 

týden na budov  v Rájci-Jest ebí. Neznámý vandal na n  použil 
hned n kolik barev jako ernou, st íbrnou, zelenou a ervenou. 
Majitelce víceú elové budovy tak zp sobil škodu za asi deset tisíc 
korun.  (hrr) 

idi  zranil ženu s ko árkem
Letovice - idi  ze Slovenska nedával pozor p i couvání 

v Letovicích a narazil do t icetileté ženy, která tla ila ko árek. 
Nehoda se odehrála na Masarykov  nám stí. T iadvacetiletý idi  
Škody Fábie zp sobil žen  t žké zran ní, se kterým musela být 
p evezena do nemocnice.  (hrr)

Strážníka pokousal pes
Boskovice - Ke kuriózní nehod  došlo v Boskovicích. M stský 

policista tam provád l hlídku v ulici 17. listopadu, když si všiml, 
že v prostoru autobusové zastávky se voln  pohybuje pes bez 
košíku. Jeho majitelé si p itom povídal a popíjel opodál. Když pes 
spat il strážníka, vrhl se k n mu a zakousl se mu do pravého lýtka. 
Majitelka psa, známá boskovická osoba, tvrdila, že její pes nikdy 
nikoho nepokousal, že je milý a p ítulný. Strážník byl ošet en 
v boskovické nemocnici.   (hrr)

V lomu utonul plavec
Blansko - Smrtí ty iat icetiletého muže skon ilo koupání v 

blanenském lomu v blízkosti tamního vlakového nádraží. Muž se 
pokoušel p eplavat lom pod hladinou. Ze b ehu jej sledovala manželka 
s kamarádem. Ti jej naposledy vid li, jak se vyno il na druhé stran  
lomu, když se však nevrátil zp t, za ali jej hledat. Vše nahlásili i 
policist m. Na místo dorazili policejní potáp i, kte í však už našli 
pod hladinou muže utonulého. Léka  neshledal cizí zavin ní.  (hrr) 

V budoucnu. Obrázek ukazuje, jak bude sokolovna vypadat po dokon ení celkové rekonstrukce.
  Foto archiv obce Sudice

Radim Hruška

Sudice – V Sudicích se v letoš-
ním roce pustili do rekonstrukce 
místní sokolovny, která je v ha-
varijním stavu. Do konce roku 
cht jí proinvestovat zhruba t i mi-
lióny korun. Ty zajistí nejnutn jší 
práce. Celková rekonstrukce si 
vyžádá asi deset milión . Takové 
peníze ale obec nemá. Žádosti o 
dotace nevyšly, takže musí stavbu 
platit ze svého rozpo tu.

„V této fázi obec sokolovnu 
nevlastní, má sjednanou výp j -
ku od eské obce sokolské a 
uzav enou smlouvu o smlouv  
budoucí na p evod budovy. V 
té je mimo jiné ustanovené, že 
musíme do konce letošního roku 
proinvestovat dva milióny korun. 
Zpracovali jsme proto projekt na 
celkovou rekonstrukci, protože 
vedle svého havarijního stavu 
budova nespl uje také sou asné 
požadavky norem na nutné p í-
slušenství. Sou ástí rekonstrukce 
jsou proto nezbytné úpravy, p í-
stavby a nástavby až do úrovn  
t í využitelných nadzemních 
podlaží. Žádali jsme dvakrát o 
dotace u ministerstva školství, 
mládeže a t lovýchovy, ale ne-
poda ilo se, takže akci zatím hra-
díme ze svého rozpo tu,“ uvedl 
starosta Sudic Miloš Kosi ka.

Aby Sudi tí ušet ili provádí 
stavbu ve vlastní režii. „Máme 
sjednanou partu zedník , mén  
odborné práce ešíme brigádnic-
ky. Využíváme i vlastních ma-
teriálových zdroj , vazbu jsme 
si nap íklad na ezali ze d eva z 

vlastního lesa. I tak jsou výdaje 
na naše pom ry vysoké. Všechno 
to jsou ale jen nejnutn jší nákla-
dy, aby se dokon ila hrubá stavba 
a objekt p ed zimou uzav el, co 
bude dál, to závisí na možnostech 
 nancování,“ popsal Kosi ka.

P i rekonstrukci se rozši uje 
hlavní sál, vzniknou nové šatny, 
sociální za ízení nebo úsek ob-
erstvení. Po ítáno je i s klubov-

nami pro spolky v obci. Budova 
bude mít nové plynové vytáp ní, 
kompletní rekonstrukcí projdou 

i vnit ní rozvody. Stavba má 
sloužit jako jakýsi víceú elový 
spole enský d m. Sudi tí budou 
muset po ídit také ást vnit ního 
vybavení, protože to p vodní je z 
v tšiny poni ené nebo zastaralé. 
Pokud se poda í sehnat pot ebné 
peníze, tak v další etap  vznikne v 
podkroví i byt pro správce.

„Zvažujeme, že podáme ješt  
jednou žádost o dotaci. Pokud 
bude dobré po así a z stanou n -
jaké peníze, tak se bude pracovat 
i p es letošní zimu. Opravy za aly 

doslova za minutu dvanáct. Do 
budovy zatékalo a chátrala. Kv li 
restitu nímu sporu vlastníci dlou-
hodob  neprovád li opravy ani 
údržbu. Rovn ž obec do stavby v 
minulých letech investovala spíš 
menší ástky nap íklad na zaskle-
ní oken nebo opravy plochých 
st ech,“ doplnil starosta. 

T locvi ná jednota Sokol byla 
v Sudicích založena v roce 1913. 
Nová sokolovna pak byla otev e-
na o patnáct let pozd ji, dvaadva-
cátého ervence 1928.  (hrr)

Kosi ka: Dotaci jsme nezískali, zatím akci hradíme ze svého rozpo tu

Sudi tí opravují sokolovnu

Prioritou je hlavn
kanalizace a OV

Senetá ov – ty i milióny 
korun letos Senetá ov vynaloží 
na budování kanalizace a úpravu 
povrchu komunikací. „Nedávno 
se u nás konala diskuse u kulaté-
ho stolu s názvem Dejme hlavy 
dohromady a navrhn me bu-
doucnost naší obce. Iniciovala 
ji základní organizace ochránc  
p írody Ponikva a Místní ak ní 
skupina Moravský kras v rám-
ci projektu Sí  vzd lávacích a 
informa ních center v CHKO.  
Kulatého stolu se zú astnilo  asi 
p tadvacet lidí zastupujících 
všechny v kové kategorie. Za-
tímco ti mladší se zajímali o pro-
voz školky a h išt , ti starší na-
vrhovali t eba z ízení penzionu 
pro seniory. Spole né ale bylo 
jedno téma – vy ešit problema-
tiku kanalizace a istírny odpad-
ních vod,“ íká jedna z ú astnic 
kulatého stolu Magda Vargová. 
Jak dodala, záv ry z diskuse 
budou zve ejn ny i v nejbliž-

ším obecním zpravodaji, aby se 
s nimi mohli seznámit všichni. 
Obsahuje totiž zajímavá témata 
nejen pro senetá ovské ob any, 
ale také pro vedení obce. 

Senetá ov s více než p ti 
sty obyvateli má dv  turistická 
lákadla. Zajímav  architekto-
nicky ešený kostel pocháze-
jící z roku 1971 by se asem 
mohl stát národní kulturní 
památkou. Tou už je došková 
chaloupka stojící naproti. Je 
také muzeem kno  íká ství a 
dobového bydlení. „Uvažu-
jeme o vým n  st echy, která 
si to už zaslouží, ale chceme 
také zatraktivnit expozici. Už 
se pracuje na projektu využití 
zahrady. Mohla by tam vznik-
nout výstava starých zem d l-
ských stroj ,“ up esnila Magda 
Vargová. I tyto nám ty padly u 
kulatého stolu, jehož konání 
bylo  nancováno z Evropské-
ho sociálního fondu.   (ama)

jsme p kné výletišt . P estav-
bou prošla budova obecního 
ú adu v etn  plyno  kace, ta 
se ud lala i ve školce. Rozjela 
se innost sboru dobrovolných 
hasi . A spousta dalších drob-
ností, které ob ané ani t eba 
moc nevnímají.

Co je prioritou vašeho le-
tošního rozpo tu?

Chystáme se p ipravovat 
nová stavební místa. A nebude 
jich zrovna málo. Máme asi t i 
sta obyvatel, míst pro rodinné 
domky bude t iadvacet, vznik-
ne celá nová ulice. Tém  t icet 
tisíc tvere ných metr . Slibu-
jeme si od toho celkem razantní 
nár st po tu obyvatel, omlád-

nutí obce. Pozemky jsme již 
loni vykoupili. Zm nu územ-
ního plánu zastupitelé schválili 
letos. Chystáme se vyhlašovat 
výb rové ízení na zhotovitele 
pot ebných inženýrských sítí. 
Zájem máme již o zhruba polo-
vinu míst, nikde jsme to p itom  
zatím neinzerovali. 

Není to ale jediná akce le-
tošního roku...

Ne, druhou prioritou je po-
kro it s výstavbou víceú elové-
ho sportovišt . Hrací plocha na 
malou kopanou je již srovnána 
a oseta trávníkem, mladí ji te  
st íhají, aby se kvalita povrchu 
vylepšila. Po ítáme, že hrát by 
se zde dalo možná již na pod-

zim. Vedle chceme vybudovat 
kurty s um lým povrchem na 
tenis a volejbal. Rádi bychom 
na to získali n jaké peníze z 
dotace, pracujeme na tom. Le-
tos jsme ji nedostali, uvidíme 
dál.  

Pracujete na n jakých ji-
ných projektech?

Získali jsme n jaké  nance 
na vým nu oken na obecním 
ú ad , to nás eká v nejbližší 
dob . V druhé polovin  srpna 
práce za nou. Z fondu rozvoje 
venkova jsme dostali na tuto 
akci zhruba sto padesát tisíc ko-
run. Náš ro ní rozpo et je p i-
tom zhruba 2,2 miliónu, trošku 
více než d íve.

P ed nedávnem se mluvilo 
o tom, že stejn  jako v sou-
sedních N m icích byste rádi 
na vašem katastru vybudovali 
v trné elektrárny. Jak to do-
padlo?

Na rozdíl od soused  u nás 
bohužel špatn . Ob ané N m-
ic výstavbu podpo ili, naši 

ne. Zastupitelstvo bylo pro, 
odhlasovali jsme si to. Považo-
vali jsme však za nutné, aby se 
k této otázce vyjád ili obyvatelé 
Ludíkova v anket . Obešli jsme 
obec s hlasovacími lístky. Vý-
sledek byl velice t sný. O deset 
hlas  zvít zili odp rci t chto 

staveb. P itom podle odborník  
by u nás byly tém  ideální pod-
mínky, fouká zde po ád. M ly 
zde stát ty i vrtule. Moc mne 
to mrzelo, ale názor ob an  
jsme se rozhodli respektovat. 
Znovu íkám bohužel. Mohlo 
to znamenat opravdu význam-
ný p ínos do naší pokladny. Ale 
nedá se nic d lat. Takže jsme to, 
jak se íká, odpískali.

Co vaše letošní dovolená?
Tak tu mám práv  te  

(smích). Jak vidíte, nikde ne-
cestuji. Máme moc práce doma, 
takže dovolenou trávím takto. 
Možná se ješt  n kam vydáme 
pozd ji, ale moc šancí tomu le-
tos nedávám. 
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Rudi tí hasi i dostanou ke svému výro í nový prapor
Marta Antonínová

Rudice – Krásné datum 1. 1. 
1888 má na za átku své historie 
sbor dobrovolných hasi  v Ru-
dici. Proto se také letošní rok 
neobejde bez oslavy sto dvacá-
tého výro í jeho existence, která 
se uskute ní ve dnech 15. a 16. 
srpna. P ípravy vrcholí a staros-
ta sboru Vlastimil Je ábek má 
plné ruce práce.

„Z hasi ské kroniky vyplývá, 
že sbor byl založen už o rok d í-
ve, ale až k 1. lednu roku 1888 
byl ádn  zaregistrován c.k. 
hejtmanstvím v Boskovicích. 
Podn t k jeho vzniku vzešel od 
mladého rudického u itele An-
tonína Buryšky, který pak vy-
konával funkci místoná elníka. 
V té dob  bylo v obci jedenat i-
cet hasi , kte í m li k dispozici 

La a Dostál si zahrál...
Pokra ování ze str. 1
Nero má samoz ejm  po ád velké charisma, i když je na n m stá í 

už trochu vid t, letos mu bude sedmašedesát let. Ale je to pan herec. 
Když se setkávám s lidmi od  lmu, tak jsou to vesm s normální lidi. 
Jsou p irození. 

Co je pro tebe v tší zážitek, když se ú astníš natá ení, nebo 
když se vidíš ve  lmu?

U m  nejde o to, co bude na plátn . To je spíš špi ka ledovce. 
Mám rád to, co je tak zvan  pod vodou. To jsou natá ecí dny, setká-
vání se s lidmi kolem štábu a zážitky. A to je jen ve mn . O natá ení 
se zajímám také, když si tu r zné rozhovory. Rád se dozvídám, 
jak herci žijí v soukromí, jaké je zákulisí jejich práce. To je pro m  
zajímavé a hodnotné. Na natá ení  lmu Bathory jsem byl jen dva 
dny, ale jsou lidé, kte í by dali kdoví co za to, kdyby se tam mohli 
jen podívat. 

Natá el jsi také nap íklad se Zde kem Troškou. Liší se v n -
em práce s Jurajem Jakubiskem od toho, na co jsi byl zvyklý?

Režisérská práce byla podobná. Jakubiska moc slyšet nebylo. On 
stál v povzdálí a jenom si íkal v ci k um lecké stránce. Ale takové 
to svolávání herc  a další mraven í práci za n ho d lal pomocný 
režisér. Podobn  tomu bylo i s Troškou, jenže to je m j kamarád, 
tam je vztah jiný. Sp átelil jsem se na Barrandov  p i zkoušce 
i s kostyméry, na place s maskérkami, s kameramany a celým štá-
bem. U pohádky, která se to ila n jakých ty icet dn , to byla jedna 
velká rodina, zatímco u Bathory tém  celý rok, to znamená stovky 
natá ecích dn . Byl tam v tší štáb, p ekladatelé, Anna m la vlastní 
ch vu k dce i, ostatní zahrani ní hv zdy nebo i Karel Roden bydleli 
ve vlastních obytných p ív sech, které jim dovezli až p ímo k hradu. 
Když nenatá eli celý den, tak je svezli dom , do hotelu do Prahy 
nebo do n jakého v tšího m sta. Komfort herc  byl asi v tší.

Film už m l premiéru. Vid l jsi ho nebo se na n j teprve chys-
táš?

Nevid l jsem ho ješt  a t ším se na n ho. Myslím si, že to bude 
dobrý  lm. Bude ur it  drsný. Zatím jsem o n m jen etl, vid l jsem 
 lm o  lmu, kde jsem se také mihnul. Chci se jet podívat do Bos-

kovic hned na první promítací den (  lm Bathory se v boskovickém 
kin  Panorama a v letním kin  promítá od tvrtka sedmého srpna do 
pond lí jedenáctého srpna). Ješt  nemám potvrzené, jestli tam bude 
také delegace k  lmu, protože bych se s nimi zase rád vid l. Ale já 
už se na to dívám i z pohledu toho, co jsem zažil, kde stála kamera, 
jak to sest íhali a tak. Takže p edpokládám, že na n j budu muset jít 
aspo  dvakrát, abych si to vychutnal.

Z kroniky. P ed sto ty mi lety se nechali rudi tí hasi i spole n  
vyfotografovat. Foto archiv

i obecní st íka ku po ízenou již 
v roce 1862. Ta sloužila svému 
ú elu celých ty iat icet let,“ 
vrací se do historie Vlastimil 
Je ábek. 

Dnes má rudická zásahová 
jednotka dobré vybavení umož-
ující aktivní zapojení do jed-

notného záchranného systému. 
V evidenci je jedenapadesát do-
sp lých len , sedm dorostenc  
a ty i d ti. Všichni spole n  
tvo í nejaktivn jší složku v obci, 
která se podílí na organizování 
ady spole enských a kulturních 

akcí po celý rok.
„Te  se soust edíme na oslavu 

výro í. Na páte ní ve er jsme 
mimo jiné p ipravili estrádu 
podle vlastního scéná e. Bude 
to nostalgické, ale p edevším 
veselé vzpomínání, protkané 
scénkami a písni kami. Nej-

d ležit jším okamžikem bude 
p edstavení nového hasi ského 
praporu, který bude v rámci 
bohatého sobotního programu 
požehnán. Nebude chyb t oce-
n ní nejlepších a zasloužilých 
len , pr vod obcí, pamatu-

jeme i na p edstavení historie 
hasi ské techniky. P ijedou 
i mažoretky a b išní tane ni-
ce, budou i další p ekvapení,“ 
nazna il Vlastimil Je ábek 
bohatost programu blížících 
se oslav.  On sám je hasi em 
už od d tství, i když rodinnou 
tradici nemá. V ele rudických 
hasi  stojí už devatenáct let. 
Aktivními leny sboru jsou 
i jeho dva synové, na sout že 
a oslavy okolních sbor  je do-
provází i maminka. 

Sto dvacáté výro í je p íle-
žitostí ke vzpomínkám, p ede-

vším t m humorným. „V dob , 
kdy m l každý doma ve sklep  
uloženo uhlí na zimu, docháze-
lo ob as k jeho samovznícení. 
Jednou, asi ve dv  v noci, mi 
nejmenovaný len našeho sboru 
tloukl na okno. Prý mu ho í ve 
sklep  a necht l, aby se to n -
kam hlásilo. V takovém p ípad  
bylo nutné vyházet všechno uhlí 
ven. Tak jsme si na pomoc zavo-
lali ješt  jednoho kolegu. Když 
jsme zvládli osmdesát metrák , 
zjistili jsme, že celý poplach 
zp sobil jen kousek hadru za-
padlý za kotel, který za al dout-
nat. Do svítání se nám poda ilo 
on ch osmdesát metrák  dostat 
zpátky do sklepa. Zatím jsem 
tuto historku držel pod pokli -
kou, ale p i estrád  ji ur it  
p ipomenu,“ dodává Vlastimil 
Je ábek.

Ve Vyso anech opravují kostel

V galerii vystavuje Lorencová

Vyso any – Objekt vyso an-
ského kostela lemuje v t chto 
dnech ze všech stran lešení. 
Další etapou totiž pokra uje 
jeho generální rekonstrukce, 
na ad  je momentáln  fasáda.

„V první polovin  letošního 
roku již byla dokon ena opra-
va st echy. Prob hlo p ela o-
vání, její povrch pokryla nová 
krytina,“ uvedl starosta Lud k 

Škaroupka. Obec se na akci 
rovn ž podílí. „P ispíváme 
dlouhodob  dv ma sty tisíci 
korun každý rok. To jsme si 
p edsevzali na za átku našeho 
funk ního období po volbách. 
Spo ítají-li se celkové náklady 
akce, které budou init kolem 
p ti milión  korun, náš podíl 
iní zhruba dvacet procent,“ 

vypo etl starosta. 

Jak doplnil, hlavní peníze 
pocházejí z rozpo tu Kraj-
ského ú adu Jihomoravského 
kraje a z ministerských fond , 
ást ze sbírky, p ísp la i cír-

kev. „Celá rekonstrukce se 
d je za normálního provozu, 
kostel funguje, konají se v n m 
všechny pravidelné i nepravi-
delné ob ady,“ up esnil Lud k 
Škaroupka.  (bh)

Rájec-Jest ebí – Až do 14. 
zá í si mohou zájemci v galerii 
Kruh rájeckého zámku prohléd-
nout výstavu olej  a akvarel  
Jarmily Lorencové pod názvem 
Magický sv t krajiny. 

Akademická malí ka Jar-
mila Lorencová se narodila 
v Brn . Vystudovala pedago-
gické gymnázium, Univerzi-
tu Karlovu v Praze, následn  

pak Academy of Fine Arts ve 
Wellingtonu na Novém Zé-
land . Momentáln  se svým 
osobitým malí ským rukopi-
sem v nuje p evážn  krajiná -
ské tematice technikou oleje 
a akvarelu. Za sv j dosavadní 
život získala spoustu ocen ní 
u nás i v zahrani í, má za se-
bou také desítky kolektivních 
i samostatných výstav. 

Typickým znakem obraz  
Jarmily Lorencové je pop e-
dí tvo ené detailem vegetace, 
dynamické zkratkové pojetí 
krajiny s d razem na charakte-
ristické znaky je itelné a ba-
revnost utlumená. V kone ném 
výsledku je nep ehlédnutelné 
dosažení celkové nálady kraji-
ny v kontextu ro ního období. 
 (pš)

Zdravotn  hendikepovaní v pátek sout žili 
Skrchov - ilý ruch panoval 

minulý týden ve sportovním are-
álu ve Skrchov . Na již druhou 
olympiádu nejen pro zdravotn  
postižené lidi se tam totiž sešla 
více než stovka ú astník . Jak 
íkají po adatelé ze skrchov-

ského sportovního klubu Eso 
a Nového sdružení zdravotn  
postižených Letovice, nejde ani 
tak o sportovní výkony, jako 
o zábavu pro lidi se zdravotním 
hendikepem, jejich p íznivce 
a sponzory. V petanque, ruských 
kuželkách a trefování se do bas-
ketbalového koše sout žilo osm 
družstev. Letovické p ijeli pod-
po it také zdravotn  postižení 
z erné Hory.  

Ve Skrchov  se ale jen nespor-
tovalo, byla p ipravena i muzika 
nebo tombola. Ješt  p ed zaháje-
ním olympiády zvládli její ú ast-
níci návšt vu muzea v Horním 
Smržov  a exkurzi v nové hale 
Telurie Skrchov.  (hrr)

Olympiáda. Jednou z disciplín byla také hra petanque. 
 Foto Radim Hruška

Martin Staffa vypil p llitr za dv  vte iny. Je nejrychlejší v tuzemsku

V Okrouhlé padaly rekordy
Radim Hruška

Okrouhlá - T i zlepšené es-
ké rekordy a jeden nový ustano-
vený. Taková je bilance sout že 
Okrouhlecký tuplák, Okrouhlec-
ký p llitr a Okrouhlecký bavorák, 
kterou již podeváté uspo ádalo 
tamní pohostinství Boby. Letošní-
mu ro níku p ihlížel také zástup-
ce agentury Dobrý den z Pelh i-
mova, takže všechny rekordy jsou 
platné a budou zaznamenané do 
eské knihy rekord . 

Na první zlepšení nejlepšího 
asu nemuseli diváci v sobotu 

dlouho ekat. Na konci startovní 
listiny sout že v pití p llitru piva 
se totiž objevil boskovický Martin 
Staffa, držitel rekordu v pití tuplá-
ku. Na zápis do knihy rekord  mu 
sta il jeden pokus. Pivo totiž do-
kázal vypít za 2,02 vte iny, ímž 
tém  o p l vte iny zlepšil stáva-
jící maximum. Ten samý kousek 
se mu poda il v tupláku, kde sv j 
rekordní zápis zlepšil z 3,58 na 
3,31 vte iny. Výborných výsledk  
dosahovaly také ženy, které na as 
pily t etinku míchaného alkoho-
lického nápoje. Do knihy rekor-
d  se dostala sle na Žá ková za 
výkon 2,91 vte iny. V Okrouhlé 
sta ili ješt  ustanovit nejlepší as 
v pití tak zvaného mázu, což jsou 
dva litry piva. Petr Kraus to doká-
zal za 10,09 vte iny. 

Dlouhodobou jedni kou v pití 
piva na as je v našem regionu 
boskovický Martin Staffa. Jak 
sám íká, dva rekordy jsou dobré, 
ale asy se ješt  dají zlepšovat. 
Jeho nejlepší výkon v pití p llitru 

Na stojáka. V pití piva na as je d ležitá dobrá technika, ale také pevné nervy.  Foto Radim Hruška

je totiž 0,82 vte iny. Velkou vý-
hodou je u n j speciální technika 
pití. Polkne, klapka mu z stane 
otev ená, a pak už pivo do sebe 
jednoduše nalije. S polykáním by 
se podle n ho takový as nedal 
dosáhnout.

„Mrzelo by m , kdyby byl n -
kdo rychlejší než já, ale o rekord 
mn  p ímo nejde. Nemusím tré-
novat, prost  piji, žádnou spe-
ciální p ípravu nemám. Zatím 
jsem vyhrál všechny ro níky, 

které se konaly. Jsou tady dob í 
borci, ale v tupláku je mezi mnou 
a nejlepšími rozdíl asi dvou vte-
in, a to je pom rn  hodn . Že 

by m  n kdo p ekonal, s tím 
zatím nepo ítám. Máz je pro m  
ale hodn . Jednou jsem to zkou-
šel, ale zám rn  jsem ho nedo-
pil. To už je moc piva, kdo si to 
vymyslel, a  si to také vypije,“ 
popsal krátce po rekordním vý-
konu Martin Staffa.

Tupláky na as za aly v 

Okrouhlé zdolávat p ed devíti 
lety. Ženy cht ly také sout žit, 
a tak se o rok pozd ji za ala na 
as pít i t etinka bavoráku nebo 

vodky s džusem. „Jednou jsme 
jeli se synem z fotbalu z Vyškov-
ska. Vid li jsme plakát, že n kde 
po ádají sout ž v pití piva. Zkusili 
jsme to, a myslím, že se to chyt-
lo. Jezdí sem lidi od Ostravy po 
Znojmo,“ dodal majitel pohostin-
ství Boby v Okrouhlé Bohumil 
Ková .
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Kapli ka sv. Trojice do budoucna ješt  více vynikne, íká Šev ík

V Tasovicích zní op t zvony
Pavel Šmerda

Tasovice – Po n kolika dese-
tiletích se letos op t rozezn ly 
zvony na kapli ce v Tasovicích. 
Hlavní dominanta obce prochá-
zí v t chto dnech rekonstrukcí, 
která by podle starosty obce An-
tonína Šev íka m la být hotová 
nejpozd ji v p íštím roce.

„Za pomoci Františka Lukeše 
byla nainstalována elektronika, 
která zvon ní ovládá. Zní ráno, 
v poledne a ve er. Ne všem se to 
samoz ejm  líbí. Hold n kte í 
si zvykli na klid,“ ekl na úvod 
s úsm vem starosta s tím, že na 
opravu kapli ky, která je zasv -
cena sv. Trojici, získala obec v 
letošním roce z fondu hejtmana 
Stanislava Juránka dotaci 170 
tisíc korun. „Asi nám peníze 
nevysta í na všechny práce, ale 

i za to jsme vd ní. Za neme 
st echou, to je základ. eká nás 
oprava vnit ku, fasády, uvažu-
jeme i o nasvícení kapli ky. A 
pro  jsme se do rekonstrukce 
vlastn  pustili? Dlouho na ní 
nikdo nesáhl. A místy do objek-
tu zatéká, uvnit  jsou navlhlé 
st ny, odlupuje se fasáda, st e-
cha je špatná. Ješt  jsme cht li 
pro ezat stromy, ale na to už 
nyní nedojde. Snad p íští rok,“ 
uvedl starosta s tím, že pokud 
se nepoda í vše zvládnout letos, 
cht jí i v p íštím roce požádat 
o dotaci a celou akci dokon it. 
„Do oprav jsme se cht li pus-
tit už loni, ale zjistili jsme, že 
kapli ka nebyla zapsaná na ka-
tastru nemovitostí. Tudíž jsme 
ani nemohli žádat o peníze, 
protože bychom nic nedostali. 
Co se týká dotace, cht l bych 

touto cestou pod kovat kraj-
skému ú adu. Z vlastních pen z 
bychom to nezvládli,“ vzkázal 
na dálku Antonín Šev ík, který 
je p esv d en, že sou asná do-
minanta po rekonstrukci ješt  
více vynikne.   

Sto osmdesát p t tisíc korun, 
které získali z Programu obnovy 
venkova, letos Tasovi tí inves-
tovali a ješt  budou investovat 
také do dalších úprav kulturního 
domu. „Chceme dokon it vým -
nu oken a opravit fasádu. Jedná 
se o práce, které jsme nezvládli 
loni, kdy jsme d lali nap . za-
teplení strop , nové pódium a 
vým nu oken v sále. V pr b hu 
tohoto týdne by m la  rma za ít 
s vým nou zbývajících oken. 
Hned, jak to bude možné, pus-
tíme se do fasády tak, abychom 
akci ješt  letos dokon ili. Ne-

mám rád, když se n co dlouho 
táhne,“ doplnil starosta. V kul-
turním dom  se nachází menší 
hosp dka, konají se tam i r zné 
akce. 

Z dalších aktualit v Tasovi-
cích lze ješt  jmenovat úpravy 
kolem pomníku, kde došlo k 
vykácení dvou strom  a vy-
budování nového plotu. Na 
p íští rok pak starosta navrhu-
je vybudovat pod kulturním 
domem víceú elové h išt  pro 
d ti. „Zatím se nepouštíme do 
rekonstrukce komunikací. Ne-
chali jsme si zpracovat studii a 
vychází to na p t milión  ko-
run.Možná se budeme snažit 
spravovat alespo  kousek po 
kousku. N jakých dv  st  tisíc 
ro n  by na to sta ilo. Za ali 
bychom na návsi,“ dodal Anto-
nín Šev ík. 

Cetkovice – Mate skou škol-
ku v Cetkovicích ekají stavební 
práce. Obec totiž získala dotaci 
z ministerstva pro místní rozvoj 
a na adu tak p ijde komplet-
ní vým na oken a venkovních 
dve í. P esto, že stavba pochází  
ze sedmdesátých let, jsou stará 
okna v sou asné dob  již nevy-
hovující a špatn  t sní. 

„Jsou výklopná, takže ani ni-
jak nejdou ut snit. Když se po-
díváme zevnit , tak je vid t ven 
i když jsou zav ená. Ztráty tepla 
jsou velké. N která jdou i špatn  
otev ít. Ud lali jsme proto po-
ptávkové ízení a vybrali jsme 

 rmu, která vym ní celkem 
t iasedmdesát oken,“ p idal po-
drobnosti starosta Cetkovic Petr 
Horák. 

D lníci budou ve školce pra-
covat b hem zá í a íjna letošní-
ho roku. V nejbližší dob  bude 
následovat jednání, na kterém se 
up esní kone ný harmonogram 
prací. Další v tší investice do 
školky se neodehrají. Nejhorší 
byla podle starosty okna, fasáda 
je nová. Ve školce také hodn  
pracují rodi e, v lo ském roce 
nap íklad nat eli plot. Letos zase 
upravují podloží pod herními 
prvky.

„Vým na oken bude také 
znamenat úspory p i vytáp ní. 
Okna budou plastová, což jsme 
vybrali kv li údržb . Je jich 
tam hodn , takže jsme volili 
kombinaci  xních, které se ne-
budou dát otevírat s normální-
mi. P emýšleli jsme o tom, že 
by se ud lal energetický audit, 
ale byl by tam náro n jší, takže 
bychom pravd podobn  nespl-
nili všechny náležitosti. Výhle-
dov  bych to vid l spíš na úpra-
vu rovné st echy školky, kde by 
se dala ud lat p dní vestavba. 
Ale to jsou spíš jen úvahy,“ do-
plnil starosta.  (hrr)

Mate ská školka dostane nová okna

Lesníci uctili památku spisovatele
Marta Antonínová

K tiny – Sv tovým unikátem 
je Lesnický Slavín, o který pe-
uje Školní lesní podnik Masa-

ryk v les se sídlem ve K tinách. 
Více než sedmdesát památník , 
studánek a pam tních desek je  
v nováno význa ným lesník m, 
um lc m milujícím p írodu, ale 
i zv i, strom m a les m samot-
ným. U Klostermannovy studán-
ky nedaleko Rudice se ve st edu 
konala malá slavnost. Sešli se tam 
lesníci, pracovníci ŠLP a Mende-
lovy lesnické a zem d lské uni-
verzity z Brna, p átelé lesa, tu-
risté i náhodní kolemjdoucí, aby 
si p ipomenuli významná výro í 
tohoto známého spisovatele.

„P ed sto šedesáti lety se Ka-

rel Klostermann narodil, p ed 
p taosmdesáti lety zem el. Tento 
významný spisovatel v desítkách 
román  zachytil p írodu Šumavy 
v polovin  19. století, realisticky 
popsal  život prostých lidí a velmi 
asto i úmornou službu lesník  

a t žkou práci d eva ,“ ekl Pa-
vel Mauer, zástupce editele ŠLP. 

Lesnický Slavín pot ebuje 
stálou pé i. „Po prázdninách se 
pustíme do išt ní všech p ti 
starých Lichtenštejnských pa-
mátník . Získali jsme na jejich 
obnovu i dotaci. Z t chto pro-
st edk  uhradíme i rekonstrukci 
a úpravu dalších p ti studánek. 
Do ká se nap íklad  Zaje í stu-
dánka u Sob šic, studánka U psa 
v Adamov  nebo Hubertova stu-
dánka,“ vysv tlil Mauer.  

Pozvánka na no ní prohlídky
V pátek 8. srpna pokra ují na Státním zámku Rájec nad Svitavou 

no ní prohlídky s názvem ábel Trenk. Jedná se o komponované kos-
týmní divadeln -šermí ské p edstavení z as  vlády císa ovny Marie 
Terezie. P edlohou se pro n  stal bou livý život velitele pandur , Fran-
tiška barona Trenka. B hem života nashromáždil obrovské jm ní, ale 
i mnoho nep átel, kte í ho pomocí intrik poslali do v zení na Špilber-
ku. Je to p íb h o muži, kterému íkali Pekelník. Za átky prohlídek 
jsou ve 20.30, 21.30, 22.30, 23.30 hod. Nutná rezervace na telefonu 
516 432 013 nebo na ísle 723 398 968.  (zpr)

Akce v Rudické galerii
Hned dv  výstavy jsou v t chto dnech k vid ní v Rudické galerii. 

Své gra  cké práce tam p edstavuje Miriam Hernández. Brn nská gra-
 ka a ilustrátorka ve svých kresbách odhaluje sny a emoce pomo-

cí perokresby dopln né akvarelovou barvou nebo pastelkami. Linky 
zato ené do k ivek vytvá ejí lehce abstraktní kresby, ve kterých se 
ukrývají p íb hy. 

Domov objektivem cestovatel  je fotosout ž vyhlašovaná redakcí 
internetového magazínu Cestovatel.cz. tená i magazínu zasílají své 
fotogra  e, které jsou dopln né popisem místa. Prezentují tak ostatním 
nádherné snímky, které jsou zárove  inspirací k výletu. Na výstav  
v Rudici mohou zájemci zhlédnout výb r  nálových fotogra  í lo ské-
ho ro níku. Galerie je otev ena vždy v sobotu a v ned li od 13 do 17 
hodin. Vstupné dobrovolné.   (zpr)

Chovatelé zvou na výstavu
ZO SCH Olešnice po ádá ve dnech 9. a 10. srpna první spole nou 

místní výstavu po slou ení organizací. Vystavena budou následující 
zví ata: králíci, holubi, dr bež, exoti, akvarijní ryby, kožešinová zví-
ata a plazi. Sou ástí výstavy bude prodej kv tin, ukázka stroj   rmy 

Mount  eld a pro d ti op t velbloud Tonda ke svezení zdarma. Otev e-
no bude v sobotu od 8 do 18 hod. a v ned li od 8 do 15 hod. P ipraveno 
bude ob erstvení a tombola.  (zpr)

V N m icích 
chystají slávu
N m ice – Velkou slávu plá-

nují na ned li 17. srpna v N m-
icích. U p íležitosti 650. výro í 

první písemné zmínky o obci se 
tam uskute ní sraz rodák . Dopo-
ledne bude nejprve na programu 
slavnostní mše svatá v kostele sv. 
Mikuláše. Odpolední kulturn - 
zábavný program se uskute ní v 
kulturním dom . Vystoupí popu-
lární houslistka Ilona Stryová, žá-
kovská tane ní skupina orientál-
ních tanc  a aerobiku i blanenští 
stepa i. Vystavena bude kronika 
obce, historické fotogra  e a do-
kumenty. Poté bude k tanci a po-
slechu vyhrávat kapela Drahan.

 „Chceme toto cestou oslovit 
n m ické rodáky a lidi, kte í mají 
k naší obci n jaký vztah, aby p i-
jeli na tuto akci,“ zve kroniká  
Miroslav Kutil, který má hlavní 
podíl na sestavení výpravné pu-
blikace z historie a sou asnosti 
obce. Ta bude u p íležitosti srazu 
rodák  p ipravena na prodej. (bh)

Organizace už
mají peníze

Drnovice – Finan ní prost ed-
ky zájmovým organizacím rozd -
lovali na svém posledním zasedá-
ní drnovi tí zastupitelé. „Celkem 
se jednalo o ty i sta sedmdesát 
tisíc korun. Nejv tší dotaci získa-
li fotbalisté a jezdecký klub Bo-
nun. Ur itou ástku ale obdržela, 
pokud si požádala, každá ze zá-
jmových organizací, které p sobí 
v Drnovicích,“ ekl starosta obce 
Bohumil Tenora s tím, že se jedná 
p edevším o peníze na výstavbu a 
údržbu majetku.  (pš)

Model. Jak bude vypadat výšková budova v centru Blanska v budoucnu si m žete prohlédnout na 
modelu architektonické  rmy. Sou asnost? „Momentáln  výšká  opustili poslední nájemníci a za í-
náme demontáž vnit ního za ízení. Teprve te  je po ádn  vid t, v jakém hrozném stavu byly interié-
ry,“ uvedl jeden z nových majitel  Josef Liška.  Foto Bohumil Hlavá ek

Výškovou budovu opustili poslední nájemníci

Matriky: V pátek 8. 8. 2008
svatební šílenství nenastane
Blanensko a Boskovicko – Datum 8. 8. 2008. Pro n koho 

možná  p edstavuje magické spojení t í osmi ek, pro jiného 
oby ejný pátek. Zatímco v lo ském roce se p i podobné kom-
binaci (7. 7. 2007) doslova roztrhl se svatebními ob ady pytel, 
letos je situace podstatn  klidn jší.

Zatím žádnou svatbu nemají na 8. srpna nahlášenu na mat-
rikách v Boskovicích a ve Velkých Opatovicích. Jedna maxi-
máln  dv  se uskute ní v Letovicích. „K dnešnímu dni eviduje-
me p t svateb. Tedy nic extrémního a mimo ádného. Dokonce 
ješt  máme volno, takže kdo by si cht l termín zamluvit, má 
stále možnost,“ ekla minulý týden ve st edu Jaromíra Hynková 
z matriky M stského ú adu v Blansku. P itom 7. 7. 2007 tam 
vstoupilo do svazku manželského hned trnáct pár . 

Sv tlou výjimkou je v tomto sm ru snad jen zámek v Rájci-
Jest ebí. „U nás se uskute ní v pátek ty i svatby, další v tší 
porci máme nahlášenu na 9. 9. Od p l jedenácté do p l druhé 
tak bude náš zámek vyhrazen ob ad m, které se konají ve vel-
kém sále,“ prozradila kastelánka Jana Kopecká. Naopak v Lysi-
cích na zámku se uskute ní pouze jediný s atek.   (pš) 

zeptali jsme se
Old icha Ková e,

editele Kulturních za ízení m sta Boskovice
Pro d ti je v letošním roce na zámku op t 

p ipraven divadelní cyklus Boskovický po-
hádkový h ebínek. Na jaká p edstavení se 
ješt  mohou t šit?

Nejprve n co o h ebínku. Tvo í ho celkem 
sedm divadelních pohádek. P esn  tolik, kolik  
zub  je na h ebenu, který má ve znaku m sto 
Boskovice. P i každém p edstavení dostanou d ti 
ást skláda ky a p i posledním na ty, co budou chodit pravideln , 
ekají drobné odm ny. Všechna p edstavení se odehrávají na ná-

dvo í boskovickém zámku, p i nep íznivém po así ve vstupní hale, 
a za ínají v sedmnáct hodin. V srpnu vstupujeme do druhé poloviny 
h ebínku. 

Osmého srpna d ti eká divadlo eMillion s p edstavením Cirkus 
bude, které vypráví o tom, že cirkusovému editeli ute ou všichni 
ú inkující, protože je zlý a myslí si, že je nejd ležit jší. Neopustí 
jej jen klaun a stav  kulis. Protože je ale vyprodáno, musejí všich-
ni spole nými silami celé p edstavení n jak realizovat, což se jim 
nakonec poda í a editel si uv domí, jak d ležitá je spolupráce a 
kamarádství. Ú inkovat budou loutky i živí herci. 

Patnáctého srpna p ijede divadlo Podivy s p edstavením O zlé 
ježibab . Princ Vilík si v n m jde hledat nev stu. Nelíbí se mu prin-
cezny Lada, Mada ani Zada, avšak potká Amálku, a protože je to 
hodná dívenka, chce si ji odvést s sebou na zámek. Jenže zlá ježiba-
ba jej za aruje v kocoura. Ale ob tavá a state ná Amálka se vypraví 
jej vysvobodit. Ú inkovat budou op t herci i loutky. 

H ebínek uzav e dev tadvacátého srpna divadlo Duha s p edsta-
vením Ferda mravenec v cizích službách na motivy p íb h  Ond eje 
Sekory.  (hrr)

Osv žení. Klostermannova studánka mezi Rudicí a Habr vkou je 
místem astých zastávek turist .  Foto Marta Antonínová
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Za átky s Bárou nebyly jednoduché. P ed prvními závody jsem skon ila v nemocnici, íká jezdkyn  

Eva Kova íková má odmali ka ráda kon

Po ádáte akci?
D je se u vás n co,
o em by m li v d t 

i jinde?

Jste sv dkem
zajímavé události?

Kontakty: 774 408 399
redakce.zrcadlo@centrum.cz

Pokra ování ze str. 1. Asi nejv tší problém vznikl v Bílkov  ulici, kde kanalizace nesta ila odvád t vodu a p ed jedním z bytových dom  se vytvo ilo malé jezero. „Voda za ala zatékat do jednoho suterénního 
bytu a jeho majitel p ivolal hasi e, kte í nasadili plovoucí erpadla. Podle majitele bytu ho takto p íval vody potrápil už po n kolikáté,“ uvedl mluv í jihomoravských hasi  Jaroslav Haid. Další dva výjezdy se 
týkaly vody zateklé do sklepních prostor dom . V ulici Antonína Navrátila od erpávali hasi i asi dvacet centimetr  vody. Stejný problém se objevil i v Šemberov  ulici, kde si s vodou poradili dobrovolní hasi i 
z Boskovic za pomoci kalového erpadla. (hrr) Foto Pavel Šmerda

Pavel Šmerda

Letovice-Slatinka – Patnácti-
letá Eva Kova íková ze Slatinky. 
Odmali ka má ráda kon . Na 
pouti podle svých slov vždycky 
nejprve hledala poníky. Absol-
vovala tábory ve westernovém 
stylu, od osmi let jezdila na ko-
ních v Cetkovicích, poté ve Va-
novicích. Nyní je westernovou 
jezdkyní a se svojí klisnou Glory 
Dandy Bar dosahuje velmi dob-
rých výsledk . 

„Odmali ka jsem tíhla ke ko-
ním. Když nepo ítám projíž -
ku na ponících na pouti, jezdila 
jsem také na tábory se zam e-
ním na western. Ale to nebylo 
po ád ono. Za ala jsem tedy 
docházet na farmu do Cetkovic. 
Získala jsem tam spoustu zkuše-
ností. Poté mn  mamka koupila 
hucula Juráška. Pot ebovala 
jsem s ním pomoct, tak jsem 
jezdila do Vanovic na tamní ran  
M,“ íká Eva Kova íková, kte-
rá také se svým prvním kon m 
absolvovala premiérové závody. 
„Bohužel Jurášek byl tvrdo-
hlavý a vždycky si ekl, že na 
závodech chodit nebude. Takže 
když jsme n kam p ijeli, mohli 
jsme hned odjet. Trenérka Míla 
Gritzbachová mn  ekla, že bych 
pot ebovala jiného kon . A prá-
v  tehdy jsem ve Vanovicích 
poznala jeden a p lro ní Glory 

Máme to. Eva Kova íková s Bárou po jednom ze svých úsp šných vystoupení. Foto archiv Evy Kova íkové

Dandy Bar a za ala jsem se o ni 
starat,“ popisuje za átky svého 
p átelství s Bárou, jak zkrácen  
své kobylce íká.  

Spole n  s trenérkou ji za-

aly cvi it. „Na ran i ale bylo 
pomalu málo místa, p išla zima 
a tak mn  ekli, jestli si ji nechci 
vzít dom . Tam už jsme m li 
ustájeného hucula, takže jsme 

místnost jen trochu rozší ili 
a m li jsme dva kon . Postupn  
jsem z hucula vyrostla a te  už 
máme jen kobylku,“ vysv tluje 
mladá jezdkyn , která za ala 

absolvovat závody ve westerno-
vém ježd ní. „Pro  zrovna wes-
tern? Bára je kli aska, menší, 
obratn jší, pomalá, na western 
jako d laná. I když... První zá-
vody nedopadly úpln  nejlépe. 
P ed odjezdem nám doma utek-
la z boxu a sežrala, na co p išla. 
P ivezli jsem ji do P eklášte í 
a za ali p ipravovat. Jak jsme 
ji ale dotáhli emen kolem b i-
cha, asi jí to bolelo, za ala ská-
kat po zadních a sundala m . 
Dopadla jsem zádama p ímo 
na betonový sloupek. To byl 
dobrý za átek (smích). Kobylu 
jsme ustájili a s mamkou jsme 
absolvovaly okruh po nemocni-
cích v Tišnov , v Brn , až jsem 
skon ila v Boskovicích. Tam si 
m  nechali. M la jsem naražené 
ledviny, našli mi i n jaké krvá-
cení dovnit ,“ vzpomíná dnes 
už s úsm vem Eva Kova íko-
vá. Že by si ale tehdy ekla tak 
a dost, s tebou už jezdit nebu-
du? V žádném p ípad . „Na to 
já nejsem. P išly další závody 
a hned první úsp ch. V B ezi-
n  u K tin jsme získaly první 
místa v disciplín  Horseman-
ship a Trail a t etí místa v dis-
ciplínách Showmanship Halter 
a Pleasure. Jednalo se o závody 
pro za ínající jezdce a kon . 
V tšinou tam byl za ínající jez-
dec a zkušený k  nebo opa n  
a my jsme byly za ínající jezdec 

na za ínajícím koni,“ íká Eva 
Kova íková s tím, že Bára uká-
zala, že na to má. „Hodn  koní 
se doma n co nau í, chodí per-
fektn  a na závodech to nejsou 
schopni zopakovat. Ona je jiná. 
Na devadesát procent p edvede, 
co umí. V dobrém slova smyslu 
se p edvádí,“ doplnila Eva. 

Po t chto závodech si v Ho-
st rádkách u Brna ud lala licen-
ci westernového jezdce. I p es 
oboustrannou nervozitu si odtud 
také odvezly první místo z p ed-
vád cího haltru. „V sou asné 
dob  jezdím ve ejné tréninky 
a kategorii C pokro ilí. To jsou 
vstupní závody do mezinárodních 
a republikových klání. Už bych 
m la jít výš, vím, že na to ob  
máme, ale... Pot ebovala bych 
lepší podmínky k tréninku. Mož-
nost zajet si jednou týdn  nap . 
do Vísek nebo n kam na víkend, 
kde bych Báru ustájila a m ly by-
chom tam možnost trénovat. Je 
to o pen zích. Závody, ustájení, 
doprava. To všechno n co stojí. 
Doma mám jen desetimetrový 
kruh z kopce do kopce. P itom by 
mn  sta ily ty i k ly obehnané 
provazem. Rovná plocha,“ sv u-
je se Eva Kova íková. A jaké má 
cíle do budoucna? „Chci se dostat 
výš, na lepší závody. Také se chci 
v novat mladým nebo problémo-
vým koním. Výchova koní, to m  
baví,“ dodává. 

Výprava se chce vydat po
stopách Sv telského oltá e
Adamov – Zanedlouho možná vyplavou na povrch další infor-

mace o unikátním Sv telském oltá i z adamovského kostela svaté 
Barbory. Poté, co byl zrestaurován a znovu umíst n do kostela, si 
ho totiž p ijela prohlédnout také delegace z rakouské Sv tlé, od-
kud oltá  p vodn  pochází, v ele s p edstaveným tamního kláš-
tera. Vytvo ily se kontakty a nyní se p ipravuje výprava p ímo do 
Sv tlé, která by m la pátrat v tamních archivech po historii oltá e. 
Zachovala se totiž jen jeho t etina, o zbylých ástech nejsou in-
formace. 

„Letos jsme Sv tlou navštívili a vytvo ilo se dobré p átelství 
mezi naší farností a tamním klášterem. Jako zajímavou nabídku 
vidím to, že se poda ilo realizovat možnost zkoumání jejich ar-
chivu. Stopy po oltá i se ztrácejí. My bychom je cht li zkusit vy-
pátrat, protože oni už nemají motivaci se po historii pídit, když už 
oltá  není jejich. Oltá  je ze Sv tlé zhruba dv  st  let pry . O jeho 
historii se p íliš mnoho neví, existuje snad jen jedno zobrazení 
kompletního oltá e. Práv  ve Sv tlé se má údajn  nacházet n jaká 
další malba,“ vysv tlil fará  Ji í Ka a z blanenské farnosti. (hrr)

Borotín – Zkrášlit svoji obec 
cht jí borotínští zastupitelé. P i-
pravili proto projekt Projdeme 
se novou obcí. Za tímto názvem 
se skrývá hned n kolik akcí, kte-
ré mají zlepšit život v Borotín . 
Mimo jiné se opravují n které 
místní komunikace. V sou asné 
dob  je již hotová náves a v srp-

nu na ni bude navazovat oprava 
silnice k místnímu arboretu, což 
usnadní také cestu jeho návšt v-
ník m.

Jak íká starosta obce Zden k 
Toul, komunikace nejsou jedinou 
akcí, kterou musí v letošním roce 
stihnout. Plánuje se také údržba 
zelen , hlavn  na návsi. To zna-

mená, že starší stromy a ke e 
p ijdou pro ezat, n které pokácet 
a musí se dosadit nová zele . 

„Cht li bychom také vym nit 
dopravní zna ky na místních ko-
munikacích. Jsem si totiž v dom 
toho, že ty sou asné už neodpo-
vídají zákonu, který stanoví, jak 
má dopravní zna ka vypadat. 

Mimo to se bude d lat nová p í-
stupová cesta ke kostelu. Budou 
tam schody, které se budou st í-
dat s odpo inkovými  plochami, 
aby lidé m li trochu pohodln jší 
p ístup, hlavn  v zim . Do dneš-
ních dn  tam je št rková cesta, 
což není nic p íjemného,“ vypo-
ítal starosta. 

Krom  toho m ní v Borotín  
také ve ejné osv tlení, z osmde-
sáti procent už jsou podle Zde ka 
Toula práce na n m dokon ené. 
Místo stávajících svítidel se dá-
vají nová, podstatn  modern jší. 
Hlavním d vodem je, že p i stej-
né svítivosti mají polovi ní spo-
t ebu. (hrr)

V Borotín  se letos pustili do zvelebování obce

Pokra ování ze str. 1
M že to vést také k jejich 

vyšší ostražitosti, aby nebezpe í 
nebrali na lehkou váhu,“ uvedla 
blanenská policejní mluv í Iva 
Šebková.

Podle ní zvýšený po et t chto 
krádeží zatím policisté nezazna-
menali, ale m že to být i tím, že 
n které lidi ani nehlásí. To v p í-
pad , že jde o menší škodu. Svoji 
roli m že hrát také špatné po así 
ze za átku prázdnin, které nebylo 
pobytu na koupališti p íliš naklo-
n no.

Policejní prevenci p ivítal také 
místostarosta Velkých Opatovic 
Milan Vykydal. „Je to rozhodn  
pozitivní. Prevence by m la být. 
V letošním roce vím u nás zatím 
o jednom p ípadu krádeže,“ uve-

dl Vykydal s tím, že pohyb osob 
na koupališti je opravdu velký. 
Rekord iní osm set padesát lidí 
b hem jediného dne. 

A jak by se m li lidé na plovár-
nách chovat? D ležité je, podle 
policist , brát si pouze tolik pe-
n z, kolik budeme pot ebovat na 
vstupné a osv žení. Dobrá je také 
domluva s p áteli, aby jeden z nich 
vždy z stal u osobních v cí. Lidé 
se také nemají bát požádat o po-
hlídání svých v cí vedle ležící 
osoby. „Je-li to možné, nechejte 
cenné v ci jako mobilní telefony 
nebo fotoaparáty doma. Pokud je 
koupališt  vybaveno bezpe nost-
ními sk í kami, nelitujte poplatku 
a své v ci do nich uložte. Ušet í-
te si tak p ípadné nep íjemnosti 
z krádeže,“ dodala Iva Šebková. 

Prevence. Policisté vysv tlovali lidem jak se chovat, aby p edešli p í-
padné krádeži. Foto Radim Hruška

Neberte si na koupališt  cennosti, varují...
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Páter Tomáš Prnka spojil se svým p sobením ve K tinách p tat icet let kn žského života

Ve funkci kon ím, ale z stávám a budu pomáhat
Bohumil Hlavá ek

K tiny – Tomáš Prnka a 
k tinský chrám, který je erstv  
i Národní kulturní památkou. To 
pat í k sob . Duchovní pastý  
zdejší farnosti odchází v t chto 
dnech z postu jejího hlavního 
správce. Z stává zde však, aby 
svému nástupci p edal co nejví-
ce ze svých zkušeností. Strávil 
zde do sou asnosti poctivých 
p tat icet let…

Máme-li bilancovat váš, v 
sou asnosti dvaaosmdesátile-
tý život, musí být na prvním 
míst  otázka – kdy a kde jste 
se narodil a jaké jste prožil 
d tství?

Narodil jsem se 14. února 
1926 v malé vesni ce Uh ice 
u Žarošic, známého poutního 
místa.  D tství jsem prožil krás-
né. Byli jsme po etná rodina. 
Šest d tí, já jsem byl nejmladší. 
Z stali jsme dva, ostatní jsou 
již na v nosti. Rodi e byli, jak 
se tehdy íkalo, domka i. Men-
ší hospodá ství, spousta práce 
na uživení. Tatínek byl navíc 
dost nemocen od první sv tové 
války. Astma, tehdy na to léky 
nijak extra nebyli. Moc praco-
vat nemohl, museli jsme hodn  
pomáhat. Ale lov k byl spoko-
jený, mysleli jsme si, že to tak 
musí být. 

Co škola?
Chodil jsem p t let do ob an-

ské školy v Uh icích, pak rok 
do m š anky v Dambo icích. 
Poté  jsem za al studovat v 
Hustope ích. Ty ale byly ná-
sledn  zabrány N mci. P ešel 
jsem tedy do Židlochovic na 
gymnázium, jak se tehdy íka-
lo, jako privatista. Od 1. zá í 

1939, kdy vypukla druhá sv -
tová válka, jsem pokra oval v 
Brn . Oktávu nám potom zruši-
li, museli jsme jako nasazení do 
práce. Doma na statku, v lese. 
Dod lal jsem ji až po skon e-
ní války. Pak jsem nastoupil na 
kn žská studia.

Jaké vzpomínky máte na 
vále ná léta?

Musím p iznat, že z mého 
pohledu to bylo v Brn  až do 
ty ia ty icátého roku celkem 

poklidné. Byli jsme p ed ma-
turitou a o ve ejné d ní jsme 
se až tak moc nezajímali, byli 
jsme mladí. Co se tý e násled-
ného násilného odsunu N mc  

z Brna t sn  po konci války? To 
jsem až tak moc nezaznamenal, 
šlo to trochu mimo mne. Lidé, 
kterých se to týkalo, nebyli z 
mého okruhu ani v Brn  ani 
v rodné vsi. Ale samoz ejm  
jsme to vnímali. Pamatuji si t e-
ba zubožené n mecké vále né 
zajatce, to jsou takové vzrušené 
vzpomínky.

Kdy u vás uzrálo p esv d e-
ní dát se na kn žskou dráhu?

Tak n jak p irozeným zp so-
bem. Nejstarší bratr byl kn z. 
V lov ku to tak n jak bylo. 
Ministroval jsem jako chlapec, 
bavilo mne to. Jako kluci jsme 
si hráli na mši svatou, já ji slou-

žil. Z jablek jsme vyma kávali 
š ávu a pili ji jako mešní víno. 
Navíc jsem vyr stal ve zbožné 
rodin . I prost edí na vesnici 
bylo p íznivé. P išlo to tak n -
jak samo. 

Po skon ení kn žských stu-
dií vás povolali k pov stným 
pétépák m…

Ano. Nastoupil jsem do Mi-
mon , nev d l jsem, že n jaké 
takové m sto existuje. Bylo 
to 5. zá í 1950. Byli jsme tam 
samí kn ží, eholníci, boho-
slovci. Dostalo se nám dost 
perného výcviku. P ešli jsme 
do Mladé, dnešních Mílovic. 
Pak jsme p esídlili na Šumavu 
do les , do statku, kde nebyla 
ani voda a elekt ina. Tam jsme 
byli do jara, pak nás p eveleli 
pro zm nu na delší dobu na 
Slovensko do Komárna, Ban-
ské Bystrice, po ase následo-
valy Nováky, Nové Mesto nad 
Váhom. Stavby, tam, kde nás 
bylo pot eba. St ídalo se to. V 
Banské Bystrici jsme pak na 
Silvestra 1953 skon ili a šli do 
civilu. 

Jaké na ty roky máte vzpo-
mínky?

Tak nebylo to zase tak hroz-
né. Byli jsme mladí, n co jsme 
vydrželi. Navíc jsem byl mezi 
svými, všichni jsme byli du-
chovní i bohoslovci. Samo-
z ejm  jsme zažili i nep íjemné 
chvíle, ale dalo se to vydržet. 
Dneska se na to lov k už dívá 
zase jinýma o ima. Nena íkám. 
Taková byla bohužel doba. Ale 
poznal jsem zase lidi z trochu 
jiné stránky. Že život není tak 
úpln  jednoduchý. Lépe jsem 
pak pochopil jejich jednání 
v ur itých situacích.

Návrat…
Chvilku to trvalo, než jsme 

se dali dohromady. První místo 
jsem získal v Oslavanech. Tam 
jsem se sice dlouho neoh ál, ale 
nikdy nezapomenu na tam jší 
lidi. Z t ch dol  m li neustále 
erné o i, to nešlo omýt. Pak 

jsem byl p eložen do Ivan ic. 
Byl jsem tam asi p t let, násle-
dovaly dva roky ve Znojm . 
Další štace Zvole, to je blízko 
Byst ice nad Pernštejnem. Pak 
jsem p sobil na Starém Brn . V 
šestašedesátém jsem kone n  
dostal stálé místo v Adamov  a 
pak už v roce 1973 zamí il do 
K tin.

Napadlo vás po této anabá-
zi, že z toho bude p tat icet 
let na jednom míst ?

Ani náhodou, to ur it  ne. 
Ale uteklo to, že? (smích) Ke 
zdejšímu poutnímu místu jsem 
opravdu p irostl. Myslím, že 
mnozí si je už spojují s mojí 
osobou. Možná oprávn n . Dal 
jsem tomu zde vše, co bylo v 
mých silách. Celá generace lidí 
zde vlastn  jiného fará e nepo-
znala. 

Starost o farnost v p ípad  
K tin znamená i pé i o jedi-
ne ný Santiniho chrám… 

Když jsem p išel, byl kostel 
v dost špatném stavu. Zažil 25. 
dubna 1945 celodenní bombar-
dování v samém záv ru vál-
ky. Utrp ly st echy. Po mém 
p íchodu mi bylo jasné, že se 
zde musí za ít n co dít. Na-
kontaktoval jsem podnik slu-
žeb z Krom íže, o kterém šly 
zv sti, že se takovými v cmi 
klempí sky zdárn  zabývá, a 
pustili jsme se do práce. M di 
jsme spot ebovali na ty icet 

tun. Pomohl výrazn  i místní 
Školní lesní podnik ezivem a 
trámy pak Vojenské lesy. Po-
da ilo se. Opravu st ech jsme 
dokon ili kompletn  až v roce 
1992.

Mezitím ale probíhaly i jiné 
práce…

Samoz ejm . V roce 1978 
jsme za ali restaurovat fresky. 
Ty se pak pr b žn  d laly tak 
dvacet let. Jejich celková plocha 
iní asi t i tisíce metr  tvere -

ných, lešení, celkové výšky, do-
vedete si to p edstavit. Vym nil 
jsme všech t iat icet oken. A sa-
moz ejm  fasáda. Kdo k tinský 
chrám nezná, t žko si ty obje-
my dovede p edstavit.   

Takže opravdu práce jako 
na kostele, jak se íká?

Skute n . Ono se to nezdá. 
Stále ješt  není hotovo a asi 
nikdy nebude. Te  se vícemé-
n  v nujeme interiéru, venku 
jen nejnutn jším opravám, ale 
to je asi u budov b žná zále-
žitost. Restaurujeme postupn  
sochy. Jedna stojí kolem t í set 
tisíc korun. To není mali kost. 
A je jich zde moc. Zajiš ování 
 nan ních prost edk  nebylo 

jednoduché. M li jsme samo-
z ejm  dluhy. Ale vždy se to 
n jak ud lalo. 

Odcházíte nyní z pozice 
správce k tinské farnosti...

Jen z této funkce. Jinak zde 
z stávám. Budu se snažit své-
mu nástupci Janu Pe ázovi 
p edat všechny své zkušenosti, 
pomáhat mu. Vždy  zde znám 
všechny. Marná sláva, p tat i-
cet let, to je celá generace lidí. 
K tiny zcela po právu p irostly 
k mému srdci.

Malí indiáni obsadili westernové m ste ko v Boskovicích
Radim Hruška

Boskovice – Westernové 
m ste ko Sand City v Boskovi-
cích v t chto dnech zažívá ná-
por návšt vník . Je ale n co, co 
b žný turista nevidí. Musel by 
se totiž dostat až na konec areá-
lu a protáhnout se pod hrazením 
s hroziv  vypadající lebkou. Až 
tam se totiž objeví pohled na 
indiánská tee-pee a mezi nimi 
pobíhající drobotinu. 

Nejsou to praví indiáni ale 
d ti, které se ú astní speciální-
ho táboru. Ten je zam ený na 
získávání dovedností starých 
indián . D ti se tak u í vyráb t 
r zné amulety, šípy, náramky 
nebo zacházet s indiánskými 
zbran mi. Sedm dní pobytu d tí 

Tábor. D ti se na tábo e nau í spoustu nových v cí, t eba zachá-
zet s tomahavkem nebo bi em.  Foto Radim Hruška

pak spojuje celotáborová hra 
Sever proti Jihu. Tábor orga-
nizuje westernové m ste ko a 
p ipravuje ho parta lidí z okolí 
Olomouce, která podobné tábo-
ry po ádá i na dalších místech 
republiky. 

„Pro d ti je zážitek už je-
nom to, že spí v indiánských 
stanech. Pokud se oble ou do 
indiánského oble ení, tak je to 
motivuje také k tomu, aby se 
nau ily n jakým indiánským 
dovednostem,“ popsal vedoucí 
tábora Ji í Látal.

Krom  toho, že d ti spí v tee-
pee a hrají si na indiány, vypadá 
režim podobn  jako na ostatních 
táborech. Ráno se vstává podle 
toho, jak jsou d ti unavené. Ná-
sleduje rozcvi ka a dopolední 

program. Po ob d  si indiáni 
vychutnávají polední klid. 

„Te  je velké teplo, tak se 
snažíme na odpoledne p ipra-
vovat n jaké vodní hry, aby 
se d ti ochladily. Samoz ejm  
navšt vujeme westernové m s-
te ko a jeho atrakce, hlavn  
jednotlivá p edstavení. D láme 
to tak, aby b hem tábora d ti 
vid ly všechno, co m ste ko 
nabízí. Myslím si, že je to pro 
n  úžasné,“ doplnil Látal.

Ú astníci tábora se ale dosta-
nou i mimo m ste ko. Absol-
vují nap íklad výlet do Bosko-
vic nebo letovického keltské-
ho skanzenu Isarno. V tábo e 
p evažují chlapci, ale najdou 
se i d v ata, která jsou podle 
vedoucích asto šikovn jší než 

kluci. „Doba se posunula úpln  
n kam jinam. Když jsem za-
ínal, sta ila morseovka, uzly, 

orientace nebo rozd lávání 
ohn . Te  je problém d ti nau-
it vázat šest základních uzl ,“ 

vysv tlil Látal.
A jak se do Boskovic v bec 

dostal. Jak íká, westernové 
m ste ko zná už od jeho po át-
k . S jeho šéfem je v kontaktu 
adu let. Když zjistil, že jiném 

tuzemském westernu jsou indi-
ánské tábory b žné, tak je na-
bídli i Boskovickým. S tím, že 
dodá lidi a nápady a m ste ko 
prostor a zázemí. O tom, že se 
v c poda ila, sv d í i fakt, že 
tábory fungují už t etím rokem 
a všechny turnusy jsou zapln -
né.

Teploty p ekro ily minulý týden i t icet stup  Celsia, spousta lidí tak vyrazila k vod

Léto. Tak jsme se do kali. I p es rozpa itý za átek prázdnin se kone n  ozvalo léto. Teploty se minulý týden pohybovaly kolem t iceti stup  Celsia a tak spousta lidí vyrazila k vod . Kolem koupališ  i na 
aquaparcích bylo plno.  Foto Bohumil Hlavá ek a Radim Hruška

Foto Bohumil Hlavá ek
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Velká prázdninová soutěž o ceny Velká prázdninová soutěž o ceny 
Týdeník Zrcadlo Blanenska a Boskovicka vyhlašuje pro svoje tená e Velkou 

fotogra  ckou prázdninovou sout ž. ada z vás v pr b hu letních prázdnin 
a své dovolené navštívila nebo ješt  navštíví atraktivní místa doma i v zahrani í 
a p iveze si z nich ur it  krom  spousty zážitk  i zajímavé fotogra  e. 

Ve spolupráci s Cestovní agenturou Petry Procházkové z Lysic proto vyhlašujeme sout ž o nejlepší 
snímky z dovolené a prázdnin. Necháme na vás, zda se bude jednat o nevšední p írodní scenérii, 
vaši fotogra  i na zajímavém míst  nebo p i zajímavé innosti, zda se p i svých toulkách po eské 
republice i v zahrani í potkáte a vyfotíte se známou osobností i zachytíte humorný zážitek i situaci. 
Možností je spousta, fantazii se meze nekladou. 

Fotogra  e ozna ené z rubu jménem autora, datem a místem, kde byla po ízena, a stru ným 
popisem situace, m žete doru it osobn  i poštou na adresu: Zrcadlo Blanenska a Boskovicka, 
nám. Svobody 2, 678 01 Blansko, využít m žete samoz ejm  i e-mailu: redakce.zrcadlo@centrum.
cz. Nejlepší snímky budeme postupn  zve ej ovat a koncem prázdnin z nich vybereme ty, kte í 
obdrží od našich partner  a redakce zajímavé ceny. 

1. místo: Zájezd pro dv  osoby na t i dny do termálních lázní v Ma arsku.
2. místo: Ve e e pro dv  osoby v hodnot  500 K  v Centru Sladovna v erné Ho e 

+ ro ní p edplatné týdeníku Zrcadlo Blanenska a Boskovicka.
3. místo: Sportovní taška s logem týdeníku Zrcadlo + ro ní p edplatné týdeníku.
4. místo: P lro ní p edplatné týdeníku Zrcadlo Blanenska a Boskovicka + hodina 

hry zdarma na Bowlingu Blansko. 
5. místo: Volný vstup pro ty i osoby do Muzea strašidel v Olešnici na Morav  + 

sportovní taška s logem týdeníku Zrcadlo.
6. místo: tvrtletní p edplatné týdeníku + jedna hodina hry zdarma na Bowlingu 

Blansko.
Krásné prázdniny Krásné prázdniny 

a dovolenou přeje kolektiv redakce týdeníkua dovolenou přeje kolektiv redakce týdeníku

 
 

 

        

V případě zájmu o práci v naší společnosti se prosím obraťte na naše personální oddělení: 

Iveta Musilová, tel.: 541 102 555, fax.: 541 103 634 

e-mail: musilova@ks-kurim.cz 

 

Rozvíjející se společnost

KULIČKOVÉ ŠROUBY KUŘIM, a.s.

Blanenská 257, 66434 Kuřim 

hledá  do stálého pracovního poměru 

pracovníky těchto profesí:

� Brusi  závit , brusi  na kulato
� Soustružník
� Fréza
� Pracovník elektroúdržby
� Kontrolor jakosti
� Konstruktér - projektant

Nabízíme:
� možnost zapracování
�  nan ní ohodnocení dle dosahovaného výkonu
� týden dovolené nad rámec ZP
� pracovní dobu 37,5 hod. týdn
� p ísp vek na stravování, dopravu a penzijní p ipojišt ní

V p ípad  zájmu o práci v naší spole nosti se prosím obra te na naše personální odd lení:
Iveta Musilová, tel.: 541 102 555, fax: 541 103 634

e-mail: musilova@ks-kurim.cz

Brn nské papírny, státní podnik           
Komenského 1036,  666 02 P edklášte í  
 www.papirny-tisnov.cz

p ijme do pracovního pom ru pro provozovnu 
P edklášte í

    

Požadujeme:
- st edoškolské vzd lání
   obor slaboproud, silnoproud
   platnost vyhl. 50
   praxe v oboru 5 let  

Nabízíme: 
- dovolená 5 týdn  v roce
- p ísp vek na stravování
- p ísp vek na d chodové p ipojišt ní
- možnost ubytování

Možnost nástupu: IHNED 

Bližší informace:

tel.: 549 436 153 
(nebo mobil 731 586 640) paní Ve e ová
www.papirny-tisnov.cz
e-mail: osobni@papirny-tisnov.cz

� MISTRA ELEKTROÚDRŽBY

Máte manažerské schopnosti 
a zkušenosti s vedením týmu 
pracovník ? 
Chcete se podílet na zm n  systému expedice 
v naší  rm ? 

Pak jste vhodný kandidát na pozici 

VEDOUCÍ SKLADU EXPEDICE 
ve  rm  Vitar, s.r.o., výrobní závod Tišnov,

která se zabývá výrobou a distribucí vitamínových preparát  a 
dopl k  zdravé výživy.

Požadavky 
zkušenosti na podobné pozici a schopnosti vést menší kolektiv• 
zodpov dný p ístup k práci • 
SŠ vzd lání• 
idi ský pr kaz skupiny B• 

dokonalá znalost práce na PC• 

Mzdové podmínky v závislosti na Vašem výkonu a prosperit   rmy

Bene  ty
tvrtletní zam stnanecké bonusy• 

5 týdn  dovolené• 
dotované stravování• 
možnost dalšího vzd lávání• 
zam stnanecké výhody• 

Nástup možný IHNED 

Zájemce žádáme o zaslání profesního životopisu na adresu:

VITAR s.r.o.
Personální odd lení

T . T. Bati 385
763 02 Zlín

e-mail: krhankova.hana@vitar.cz, hribova.olga@vitar.cz
tel. 549 121 850 paní H ibová

obsazuje následující pozici v montážním úseku:

editel výstavby
Nápl  práce: 
- organizace a zajišt ní komplexní montáže, oprav vodních turbín, oprav hydrotechnických 

za ízení  a realizace investi ních celk
- p íprava za ízení staveništ , jeho provoz a likvidace, ú ast na p ejímkách pracoviš  a jejich zp tné 

p edání zákazníkovi
- p ímé ízení dalších pracovník  a p íprava podklad  pro mzdy zam stnanc
- operativní ešení nekonformit p i výstavb
- spoluodpov dnost za v cné a  nan ní pln ní smluvních závazk
- osobní ú ast na jednáních se zákazníky b hem realizace, kontrolních dn , koordinace dalších  rem a 

organizací  
Požadujeme:
- SŠ/VŠ ve strojírenském oboru
- zkušenosti s vedením pracovního kolektivu
- organiza ní schopnosti
- schopnost  rychlé reakce na d ní na stavb
- délka praxe celkem minimáln  5 let VŠ, 8 let SŠ, praxe v oboru vodních turbín výhodou (nutnost 

zapracování)
- jazykové znalosti angli tina nebo n m ina slovem i písmem
- idi ský pr kaz
- základy práce na PC
- ochota k cestování v tuzemsku i zahrani í v etn  náro ných teritorií (nap . Afrika)
Nabízíme:
- práci ve stabilní a  perspektivní  mezinárodní  spole nosti
-  nan ní podmínky odpovídající dané pozici a zkušenostem
- další odborný a osobní rozvoj (jazykové kurzy, odborné seminá e apod.) 
- p ísp vek na stravování

Zájemci zašlou životopis s uvedením kontaktu na e-mailovou adresu: mrs@cbeng.cz
Kontaktní telefon: 533 309 600, 533 309 577    
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firma zabývající se zpracováním plechu 
a výrobou plechových díl

p ijme pracovníky na tyto pozice:

konstruktér strojních sou ástí

obsluha CNC vysekávacího lisu 
(t ísm nný provoz)

obsluha CNC ohra ovacího lisu 
(t ísm nný provoz)

svá e  CO2 (dvousm nný provoz)

svá e  TIG (dvousm nný provoz)

obsluha robotizovaného sva ovacího pracovišt
(není nutný svá e ský pr kaz)

obsluha laserového pálícího stroje 
(t ísm nný provoz)

P ednost mají uchaze i s praxí na uvedených pozicích, 
vyu eni ve strojírenském oboru, s orientací v technické 

dokumentaci. Uvítáme však i absolventy k zau ení.

TEMP Metal s. r. o.,  Brn nská 23,  678 01 Blansko
Tel. 516 410 522, 516 412 119,  e-mail: info@tempmetal.cz

� Stavební d lníky
� Strojníky

Požadujeme: - strojnický pr kaz, p ípadn  praxi

Nabízíme:     - dobré platové podmínky
                      - zaškolení

Místo výkonu práce Brno a okolí

Tel. kontakt je: 

724 238 921, 545 220 006 
paní Lomi ová

Stavební  rma 
SWIETELSKY stavební s.r.o.
oblast Brno, p ijme pro realizaci 
dopravních staveb pracovníky 
do následujících profesí:

ÁDKOVÁ INZERCE
Pronajmu dlouhodob  1 za . 

pokoj v 3+1 na Zborovcích v Blan-
sku za 3300/m s. 
Tel: 739 546 123.

Prodám pra ku WM 66 a 
šlapací šicí stroj ZETINA v d e-
v né sk íni. Zn.: Za odvoz. Tel.: 
737 776 789 odpoledne, nebo 
607 515 703 stále.

Pronájem kancelá e na nám. 
Svobody 14 (naproti radnici) v 
Blansku. Tel.: 737 776 789 odpo-
ledne, nebo 607 515 703 stále. Zn.: 
ihned.

Pronajmu velice levn  chatu 
v Jedovnicích u Olšovce. Stan-
dardní vybavení (ledni ka, te-
levize, plyn. sporák), venkovní 
posezení s ohništ m, možnost 
parkování vedle chaty. Tel. íslo: 
723 830 686.

Geopatogenní zóny, elek-
tro-magnetické pole najdu a od-
straním kdekoliv zdarma. Mobil 
776 106 964. 

Prodám kuf íkový šicí stroj zn. 
Husqvarna, nutno se ídit, na tel.: 
723 359 784.

Pronajmu pozemek v Šebrov  
a Milonicích k umíst ní reklamy. 
Tel. íslo: 723 830 686.

Prodám Š 1203 Camp, rok vý-
roby 1983, nový lak 2001, nový 
motor 2005, brzdy 2008, emise a 
TK do 6/2010. Možnost p espání 
pro dv  osoby a dít . V p ípad  
zájmu volejte 777 254 232 nebo 
e-mail: 01kempik@seznam.cz. 
Možnost nahlédnutí na tel. 723 
386 559.  

Koupím r zné odznaky a vy-
znamenaní, sou asné i staré, naše 
i cizí. Tel.: 777 074 592.

Hledám na školní rok 2008/09 
hodnou a spolehlivou paní na ob-
asné hlídání 2 d tí (3 a 6 let) v Ráj-

ci-Jest ebí. Domluva na telefonu 
732 659 682 nebo 543 241 992.

Seznámení - hledám muže pro 

K významnému životnímu jubileu
paní

MARIE NAVAROVÉ
hodn  zdraví, spokojenosti a životního optimismu p ejí rodinné 

p íslušnice valchovské odbojové skupiny a lenové eského svazu 
bojovník  za svobodu Boskovice 

Podnikatelská inzerce

HYPOTÉKY 
- aktuální výb r

- novinky, re  nancování a
- konsolidace vašich úv r . 
Kontakt: Ing. Marcela Kožouš-
ková, Boskovice, telefonní íslo: 
605 285 670.

Firma v Letovicích, p ijme 
pomocnou sílu do kancelá e.
Požadujeme znalost práce na 
PC, Corel Draw,Photoshop 
výhodou. N mecký jazyk na 
komunikativní úrovni podmín-
kou.D chodce není p ekážkou.
Kontakt: letovice@galerie-hfh.com, 
tel.: 516 474 543.

CENÍK
ÁDKOVÉ INZERCE

PODNIKATELSKÁ INZERCE
zam stnání, služby, prodej-koup  aj.:
20 K / ádek (33 úhoz ) + 50 procent 
za rastr, negativ nebo ráme ek
(ceny jsou uvedeny bez DPH), možnost 
slevy za opakovanou inzerci.

RODINNÁ KRONIKA
vzpomínka, blahop ání, pod -
kování aj.: 80 K  bez foto, 
120 K  s fotkou
(ceny jsou uvedeny bez DPH).

Profesionální ešení
Vaši  nan ní situace, oddlu-
žení-p eúv rování, ešíme 

exekuce 
Tel.: 722 056 379 

M sto Ku im
hledá INVESTI NÍHO 
TECHNIKA STAVA E

tel. 541 422 349
www.kurim.cz

p átelský, pohodový vztah. Jsem 
53/165 st edoškola ka, pln jší po-
stavy. Setkání napoví. Tel. íslo: 
732 888 216.

Jsme mladí manželé se dv mi 
d tmi a hledáme ke koupi RD ( i 
k rekonstrukci ) nebo byt 2-3+1 na 
Blanensku, Boskovicku nebo Le-
tovicku, i k rekonstrukci. Prosíme 
nabídn te, cenu respektujeme, 
 nancování máme zajišt no, vše 

pot ebné za ídíme! RK prosíme 
nevolat. Tel.: 733 121 366.

REALITNÍ  KANCELÁ
Rožmitálova 6,  678 01 Blansko 

tel./fax: 516 419 570,  mobil: 724 031 401

Atraktivní komer ní nabídka! Prodej objekt  v bývalém areálu Adast 
Adamov, který prochází restrukturalizací. Celá lokalita má významnou 
pr myslovou tradici a skýtá nové možnosti k podnikání.

Z nabízených objekt  vybíráme: *1/ Bývalé editelství (620 m2), celkem je zde 2486 m2 p.p. v 1.PP 
a 4.NP. Na objekt navazuje další admin. budova o z.p. 837 m2, nabízející 5702 m2 p.p. **2/ Výško-
vá budova (1313 m2), nabízí 13 615 m2 podl. ploch, výtahy, silné rozvody el., vody, stl. vzduchu v 
celkem 9 podlažích a 6 mezipodlaží. Nap . pro leh í stroja inu, montáž, sklady, textilní výr., vývoj. 
Možné sdílení více  rem. ***3/ Budova navazující na obj. 2/ (4875 m2), nabízí 10 268 m2 výr. a 
sklad. ploch ve 3 ástech a 3 NP. ****4/ Montážní 2lodní hala, p. pl. 3319 m2, po GO, s klimat. 
skladem, kancelá emi, je áby, rolovacími vraty, bezpraš. podlahou. *****5/ Zaklada ový sklad v . 
technogogie, p. plocha 685 m2. ******6/ Objekt (705 m2), o p. ploše 2387 m2, ve 4. NP, vhodné pro 
admin., vývoj. prac., dílny, leh í strojní i tex. výrobu apod.

Kompletní info o uceleném souboru prodávaných objekt  obdržíte v naší kancelá i.

info@cireal.cz, www.cireal. cz                  www.nemovitosti.cz, cireal.reals.cz

Pot ebujete prodat váš byt, d m, pozemek, chatu, chalupu i jnou nemovitost? Chcete pronajmout 
vaši nemovitost? Zavolejte nám nebo zašlete e-mail, velmi rádi se ozveme, p ijedeme k Vám.
Hledáme: Nájmy veškerých nemovitostí, k prodeji komer ní objekty, areály, po-
zemky k výstavb , bývalé zem d lské objekty.

TJ Sokol Boskovice
Ochotnické divadlo Mirka Kone ného

realizátor muzikálu ,Zvonokosy , hledá

pro nov  p ipravovaný muzikálový projekt

ženy, dívky, muže, hochy
herce, zpěváky, tanečníky, techniky, kulisáky, 
osvětlovače, tajemníka souboru, zač. režiséry

zkrátka všechny, co mají zájem o divadlo

Chcete-li, vstupte do nového muzikálového projektu
a je vám více než 15 a mén  než 100,

hlaste se na tel.: 728 240 173
Miroslav Kone ný

e-mail: ing.konecny@email.cz

Pořádáte zajímavou akci?
Děje se u Vás něco,

o čem by měli vědět i jinde?
Jste svědkem zajímavé události?

Volejte na tel. číslo:
516 410 243

nebo pište na e-mail: 
redakce.zrcadlo@centrum.cz

Sídlo naší redakce:
Nám. Svobody 2, Blansko

(vlevo od radnice, ve II. patře,
nad prodejnou lahůdek JENA)



sobota 9. srpna
Horská kola: VC Benešova (9.00), 
závod Poháru Drahanské vrchovi-
ny, fotbal. h išt  v Benešov .

ned le 10. srpna
Atletika: Maratón olympijského 
dne (10.00), start u restaurace 
U Ba áka v Adamov .
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kalendá  akcí

bruslení pro ve ejnost

kam za sportem

aktuáln  ze sportu

kina

k ížovka o cenu

Blansko
8. až 10. ve 20 hod. František je 
d vka .
11. ve 20 hod. Stalo se. 

Boskovice
5. a 6. v 19.30 hod. Oko bere.
7. až 10. v 17 a 19.30 hod. Ba-
thory. 
11. v 19.30 hod. Bathory.

Boskovice – letní
6. ve 21 hod. Krtek.
7. až 11. ve 21 hod. Bathory.

Jedovnice
5. v 19.30 hod. íše hra ek.

Letovice
5. a 6. v 19.30 hod. Iron man.

Letovice – letní
8. a 9. ve 21.30 hod. Oko bere.

Lysice – letní
5. ve 21 hod. Stalo se.
7. ve 21 hod. U m  dobrý.
9. ve 21 hod. U m  dobrý.
11. ve 20.45 hod. Amor v úlet.

Velké Opatovice – letní
8. ve 21 hod. Soudný den.

St eda 6. srpna
Blansko – Zámek v 19 hod.: 
Jazzsextet Tonyho Lauera, kon-
cert v rámci cyklu Muzika pro 
Karolínku. 
Letovice – Dome ek, centrum 
pro rodi e, prarodi e a d ti v 9.30 
hod.: Herna..., hry a hra ky pro 
nejmenší. 

Pátek 8. srpna
Blansko – Pizzeria Terrazza v 19 
hod.: Hudební ve er s živou hud-
bou. 
Boskovice – Zámek v 17 hod.: 
Cirkus bude, pohádkové p edsta-
vení, hraje divadlo eMillion. 
Olešnice – Zahrada KD ve 20 
hod.: Pou ová tane ní zábava, 
hraje Arcus. 
Rájec-Jest ebí – Zámek od 
20.30 hod.: ábel Trenk, no ní 
prohlídky (více na str. 4.) 
Vav inec - Park u fotbalového 
h išt  ve 20 hod.: Pou ová zába-
va, hraje Akcent. 
Žernovník – Výletišt  ve 20 
hod.: P edpou ová tane ní zába-
va, hraje Prorock. 

Sobota 9. srpna
Benešov – Kóta Skalky v 9 hod.: 
Den otev ených dve í meteorolo-
gického radaru. 
Blansko – Horní Lhota ve 20 
hod.: Tane ní zábava. 
Blansko – Restaurace U Záme -
ku ve 20 hod.: Tane ní ve er, hra-
je Velvet. 
Boskovice – Hrad od 20 hod.: 
Hradhouse, festival elektronické 
a tane ní hudby.
Býkovice – Bejkovické hradišt  
ve 20 hod.: D da Mládek Illegal 
Band, koncert.  

ernovice – Výletišt  za KD od 
20 hod.: Letní noc plná hit . 
Lazinov - Výletišt  v 16 hod.: 
Hasi ské cvi ení, od 20 hod.: 
Tane ní zábava, hraje hudební 
skupina Slza.  
Lhota Rapotina ve 21 hod.: 
Pou ová tane ní zábava, hraje 
ABC Rock. 
Letovice – Areál hasi ské zbroj-
nice ve 20 hod.: Tane ní zábava, 
hraje Arcus. 
Olešnice - Areál chovatel  od 9 
hod.: Výstava zví at (více na str. 
4).
Sloup – U kostela v 9.15 hod.: 
Šetrné zem d lství v krasu II, 
vycházka do Moravského krasu, 
vede Jozef Jan o. 

Sv tlá – Výletišt  od 13 hod.: 
O Sv telský pohár, sout ž v po-
žárním sportu, od 20 hod.: Tane -
ní zábava, hraje Krounex.  
Vav inec - Park u fotbalového 
h išt  ve 20 hod.: Pou ová zába-
va, hraje Medium. 

Ned le 10. srpna
Blansko – Nám. Svobody v 10 
hod.: Promenádní koncert, hraje 
Dechová hudba Blansko. 
Boskovice – Park u Zámeckého 
skleníku v 15 hod.: Promenádní 
koncert, vystoupí Boskov nka.
Olešnice - Areál chovatel  od 
9 hod.: Výstava zví at (více na 
stran  4).

Stálé akce 
Blansko – Muzeum: Ková ské 
práce student  SPŠ Slévárenské 
Brno (do 14. 9.), Skvosty frýd-
lantské um lecké litiny (do 14. 
9.) * Vísky – Obecní ú ad: Ex-
pozice minerál  a fosílií (každou 
ned li 14 – 17 hod.) * Lysice – 
Zámek: Od ko ár  ke ko árk m 
(do 31. 10.),  ARTPlastik O8 (do 
31. 8.), Oranžérie: Váza, nejen 
nádoba na kv tiny (do 31. 8.) * 
Rájec-Jest ebí – Galerie Kruh: 
Království pohádkových bytostí 
(do 30. 9.), Jaroslava Fišero-
vá, obrazy  (do 28. 9.), Jarmila 
Lorencová, obrazy (do 14. 9.) 
* Kunštát – Zámek: Kresebné 
rekonstrukce hrad  a hrádk  
v povodí Svitavy (do 30. 9.) 
* Rájec-Jest ebí – Zámecká 
kaple: Ji í a Martina Netíkovi, 
d ev né sochy, plastiky a reliéfy 
významných socha  a ezbá  
(do 30. 9.), Zámek: Josef Filip, 
sochy (do 30. 9.) * Kunštát – 
M stské informa ní st edisko: 
Výstava k výro í 80 let volej-
balu a 110. výro í kunštátské 
sportovní zájmové innosti (do 
31. 7.) * Letovice – Kavárna 
KK: Výstava fotogra  í Skot-
sko, Anglie, Francie (do 31. 8.) 
* Boskovice – Kino Panorama: 
Výstava keramických prací žák  
ZŠ Vedlejší, Brno-Bohunice (do 
31. 8.) * Boskovice – Muzeum: 
Historie a sou asnost podnikání 
na Boskovicku * Rájec-Jest ebí 
– Informa ní centrum: Kaliforn-
ské inspirace, výstava šperk  (do 
15. 8.) * Blansko – Galerie Ve 
V ži: Jana Kubínová, textil (do 
24. 8.) * Lomnice – Synagoga: 
Otto Serenyi - Poslední morav-

Vylušt ní sout žní k ížovky z ísla 29: ukázat ím mám oto it, aby 
bylo krásné po así. Ze správných luštitel  jsme vylosovali výherce, 
který si m že v redakci vyzvednout krásný sportovní batoh s logem 
našeho týdeníku.

Výhercem se stává Hana Sedláková ml., Rájec-Jest ebí.
Dnes m žete znovu sout žit o cenu. Vaším úkolem je poslat nám 

správné zn ní tajenky do ned le 10. srpna. Svoje odpov di pišt  na 
adresu Zrcadlo Blanenska a Boskovicka, nám stí Svobody 2, 678 01 
Blansko, nebo na e-mail redakce.zrcadlo@centrum.cz. P ejeme hodn  
št stí p i lušt ní.  (zbb)

Na Zimním stadiónu 
v Blansku:

Od 4. do 7. srpna 13 – 14.15 
hod.
9. srpna 11.30 – 12.45 hod.
10. srpna 12.30 – 13.45 hod.

Od 11. do 24. srpna 13 – 14.15 
hod.
Od 25. do 27. srpna 13 – 14.15 
hod.
Od 29. do 31. srpna 13 – 14.15 
hod.

Rozpis stomatologické LSPP
Boskovická ást - služba je sloužena od 8 do 12 hodin 

Sobota 9. srpna MUDr. Jaklová, Boskovice, Smetanova 24 
• 516 454 046.
Ned le 10. srpna MUDr. Kopá ková, Letovice, A. Krej ího 1a 
• 516 474 369.
Sobota 16. srpna MUDr. Grénarová, Boskovice, Vodní 95 (Minerva) 
• 516 494 204.
Ned le 17. srpna MUDr. K ížová, Boskovice, R žové nám. 2345/12 
• 516 452 808.
Sobota 23. srpna MUDr. Kubínová, Boskovice, Nemocnice Boskovice 
• 516 491 263.
Ned le 24. srpna MUDr. Ku erová, Lysice, Komenského 429 
• 516 472 460.
Sobota 30. srpna MUDr. Kutlíková, Boskovice, Lidická 8 
• 516 453 997.
Ned le 31. srpna MUDr. Loskot, Svitávka, Hybešova 197 
• 516 471 210.
Mimo výše uvedenou je služba zajišt na i nadále na Karáskov  nám stí 
. 11, Brno Židenice, tel.: 548 424 248 a to od 19 do 7 hod. ve všední 

dny a nep etržit  o svátcích.

pohotovost

ský zemský hejtman (do 31. 8.) 
* Benešov – Restaurace Mora-
va: Jitka Kor áková, Josef Janík 
a So a Pachlová, obrazy (do 30. 
8.) * Velké Opatovice – Vestibul 
stálého kina: Výstava fotogra  í 
a dokument  k výro í SDH (do 

7. 9.) * Blansko – Galerie Ve 
V ži: Jana Kubínková, textil (do 
24. 8.) * Boskovice – Zámecký 
skleník: Bohumír Matal, obrazy 
(do 19. 8.) * Letovice – Zámek: 
St ípky z ulice a Zámek v pro-
m nách asu. 

Boskovi tí se na novou sezónu
p ipravovali ve Ž árné

Ž árná – Volejbalový oddíl 
TJ Minerva Boskovice uspo ádal 
ve Ž árné kemp, na který p ije-
lo osma ty icet hrá  a hrá ek 
boskovického klubu. „Jsme tady 
podruhé. Ú astníky jsme rozd lili 
na ty i skupiny po dvanácti podle 
v ku, starší na juniorky a kadetky, 
mladší na žákyn  a p ípravku,“ ekl 
na úvod jeden z trenér  František 
U e .

Boskovi tí strávili v tamní spor-
tovní hale, jejím bezprost edním 
okolí, na antukových kurtech a sou-
sedním h išti ty i dny. „U starších 
jsme kemp pojali jako herní p ípra-
vu na novou sezónu. Zam ujeme 
se také na fyzi ku. Mladší se u ili 
základní herní innosti, tedy bagr, 
prsty, nacvi ovali lobování a podá-
ní. Na záv r kempu se pak konaly 
turnaje,“ prozradil trenér. 

Ten si také pochvaloval, že v Bo-
skovicích se za íná stále více proje-
vovat kvalitní práce, kterou trené i 
a hrá i za poslední roky d lají. „Byl 

jsem p ed týdnem se šesti hrá kami 
na výb rovém republikovém kem-
pu, který vedli renomovaní trené i. 
Mezi sto dvaceti volejbalovými 
talenty z celé eské republiky a 
ze Slovenska se v žádném p ípad  
neztratily. Moc m  pot šilo, když 
se reprezenta ní trenér muž  a ka-
detek ptali, í jsou to holky a kde 
trénují. Myslím si, že Boskovice se 
na volejbalové map  za ínají zvi-
ditel ovat. Dokonce o hrá ky je už 
zájem i ze Slovenska,“ uvedl Fran-
tišek U e . 

Nová sezóna za íná pro volejbalo-
vý oddíl TJ Minerva Boskovice první 
íjnový víkend. „Nabídli nám, jestli 

nechceme hrát s juniorkami ligu. Ale 
odmítli jsme to. Zatím máme úzký 
kádr, jen asi osm hrá ek. Každopád-
n  ligu si pokusíme vybojovat sami 
na h išti. Už v letošní sezón ,“ dodal 
František U e , který také tlumo il 
pod kování všech len  klub  spon-
zor m, bez kterých by kemp nešlo 
zorganizovat.    (pš)

Foto Pavel Šmerda
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kam za fotbalem

aktuáln

Fanoušci pozor! O víkendu startuje fotbalová sezóna 2008/2009

V Drnovicích byl nejlepší Kunštát

Ú ední za átek zápas  muž  v 16.30 hod. (není-li uvedeno jinak).
sobota 9. srpna

Moravskoslezská liga: Blansko – Hlu ín: Nenadál, Nádvorník, 
Racek. II. t ída: Rudice – Sloup: Rek st., Sychra, H ebí ek Jan. 
III. t ída: Olešnice B – Ráje ko B: Barák, Bedná  Jan, Št pánek.  
IV. t ída: Adamov – Bo itov B: Jalový, Bureš, Landa. Doubra-
vice B – B ezová B: Borek, Pinkava. Vilémovice B – Cetkovice: 
Flek, Divácký. Vým na s OFS Svitavy: Kun ina – M ste ko Tr-
návka (A1A014, 17.00): Zouhar, Stloukal. Staré M sto – Jedlová 
(A2A0102, 17.00): Pivoda, Šev ík. 

ned le 10. srpna
Gambrinus liga: Brno – Liberec (20.15). Divize: Rájec-Jest ebí – 

Líše : Beneš, Tomášek, Sláma. I. B t ída: Olešnice – Kunštát. er-
ná Hora – Bohdalice. II. t ída: Ko enec – Vav inec: Jalový, Skoták, 
Pivoda. Jedovnice – Drnovice: Krej í , Rek st., Pivoda. Vísky – Bo-
itov: Ku írek, Ne as, Pospíšil Ji í. Doubravice – Lysice: Švancara, 

Kocák, Karandyzewský. Kotvrdovice – Letovice: Pernica, Sychra, 
Šev ík. Blansko B – Boskovice B: OFS Svitavy, OFS Svitavy, OFS 
Svitavy. III. t ída: Skalice – Šoš vka: H ebí ek Jan, Grenar. Laža-
ny – Kunštát B: Šebela, Manoušek. Lip vka – V. Opatovice: Divác-
ký. Olomu any – Ostrov: OFS Svitavy, OFS Svitavy. Vilémovice 
– Úsobrno: Jan a. Knínice – Vyso any: Zouhar.  IV. t ída: Ko enec 
B – Vranová (14.15): Pivoda. Lomnice – Vod rady: Mo kovský. La-
žánky – Benešov: Stloukal. Valchov – Svitávka: Flek. 

Startuje tipovací sout ž
Milovníci sportovního sázení se již jist  nemohou do kat nového ro ní-

ku oblíbené Tipova ky. Vzhledem k úsp chu lo ské podoby nem níme její 
pravidla (viz níže). 

Základní pravidla Zrcadlo Tipova ky
1. K ížkem m žete ozna it klasicky váš tip (1 - výhra domácích, 0 - re-

míza, 2 - výhra hostí). Za správný tip získáte +2 body, za chybu -1 bod.
2. Celkem t ikrát m žete (ale nemusíte) použít možnost dvojtipu, v tom-

to p ípad , ale bude správnost vašeho odhadu pouze za 1 bod, naopak ris-
kujete možnost ztráty -2 bod  p i chyb .

3. Netroufnete-li si n který zápas tipovat v bec, p eškrtnete ho, jejich 
po et nelimitujeme.

4. Naopak, v jednom p ípad  m žete na kupónu n které utkání podle 
vašeho libovolného výb ru, jehož íslo ozna íte kroužkem ozna it jakoby 
žolíkem a riskovat sv j dvojnásobný bodový zisk (+4) v p ípad  úsp chu 
nebo dvojnásobnou ztrátu (-2) v p ípad  neúsp chu.

5. Každé kolo bude mít zápas s p esným tipem na výsledek, bonus za 
jeho uhodnutí je +3 body.  

6. Uzáv rka p íjmu kupón  je vždy v pátek v poledne, vzhledem k tomu, 
že náš týdeník vychází v úterý, celková tabulka bude vycházet bohužel 
s týdenním zpožd ním, informace pro nedo kavce budou v redakci ale k 
dispozici d íve, pokud nám poskytnete svoji e-mailovou adresu, výsled-
ky vám zašleme. Vít z každého kola získá menší dárek z ernohorského 
pivovaru, celkov  nejlepší se mohou t šit na ceny hodnotn jší. Kontakt 
776 198 192 nebo hlavacek.zrcadlo@centrum.cz 

P esný výsledek utkání . 14          :
  Jméno a p íjmení:
  Adresa:
  Telefon:

1 Rájec-Jest ebí - Líše , divize 1 0 2
2 Šardice - Boskovice, divize 1 0 2
3 Bohunice - Ráje ko, KP 1 0 2
4 Olešnice - Kunštát, I. B 1 0 2
5 erná Hora - Bohdalice, I. B 1 0 2
6 Medlánky - Lipovec, I. B 1 0 2
7 Vísky - Bo itov, OP 1 0 2
8 Rudice - Sloup, OP 1 0 2
9 Doubravice - Lysice, OP 1 0 2
10 Kotvrdovice - Letovice, OP 1 0 2
11 Blansko B - Boskovice B, OP 1 0 2
12 Skalice - Šoš vka, III. t ída 1 0 2
13 Lip vka - V. Opatovice, III. t ída 1 0 2
14 Blansko - Hlu ín, MSFL 1 0 2

 Kolo . 1  

Patrik Šebek ukon il svoji kariéru
Pavel Šmerda

Boskovice – P vodn  to m lo 
být jen ,oby ejné‘ kardiolo-
gické vyšet ení, na které hoke-
jista Patrik Šebek ani necht l 
jít. Jedna návšt va boskovické 
nemocnice ale bývalému hrá i 
Olomouce, Prost jova, Komety 
Brno, Hradce Králové a Tech-
niky Brno zcela zm nila dosa-
vadní život. Léka ský ortel byl 
krutý. 

„Musel jsem okamžit  ukon-
it svoji hokejovou kariéru,“ vy-

sype ze sebe ješt  stále zdrcený 
p tadvacetiletý hrá . Pro ? P i 
p ijímacích zkouškách na Masa-
rykovu univerzitu se mu ud lalo 
špatn . Následn  dostal dopis s 
pozvánkou na vyšet ení v kardi-
ologické ambulanci boskovické 
nemocnice. „Ani jsem tam ne-
cht l jít. Jednak jsem tomu ne-
p ikládal žádný v tší význam, 
navíc jsem m l odjet na mis-
trovství sv ta v in-line hokeji. 
Nakonec jsem tam ale šel. Lehl 
jsem si na l žko, napojili m  
na p ístroje a po chvilce se m  
doktor zeptal, co d lám. ekl 
jsem, že se živím jako profesi-
onální sportovec. Tak s tím jste 
dnešního dne skon il. Pamatuji 
si p esn  ješt  dnes jeho slo-
va,“ popsal jedny z nejhorších 
okamžik  ve svém dosavadním 
život  Patrik Šebek. D vod? 

Hokeji jsem v noval celý sv j 
život a rád bych u n j z stal. 
Mám trenérskou licenci C, 
takže bych rád p edával svoje 
zkušenosti mladým hokejis-
t m,“ z stal nejprve tajemný a 
poté prozradil, že se už dohodl 
s vedením Techniky Brno a 13. 
srpna tam nastupuje jako tre-
nér 4. a 5. t íd. „Mám v hlav  
spoustu nápad , p emýšlím nad 
výkonnostním r stem, rád bych 
si co nejd íve ud lal licenci B a 
po nejaké praxi postoupil ješt  
výš,“ doplnil. 

P i ohlédnutí se za svou ho-
kejovou kariérou adí k vrcho-
l m baráže o 1. ligu s Techni-
kou Brno, vít zství v základní 
ásti 1. ligy s Hradcem Králové 

i titul vicemistra extraligy juni-
or  s Prost jovem. „Mezi mé 
nejv tší zážitky pat í spole ná 
hra s bráchou v útoku. Doufám 
že se ješt  n kdy sejdeme a po-
bavíme se na led  jako d ív. A 
také musím vzpomenout na ka-
marády, které jsem díky hokeji 
poznal, na všechny zážitky a na 
to, že jsem se díky milovanému 
sportu podíval do sv ta. Nako-
nec bych cht l pod kovat rodi-

m za vše, co pro m  ud lali 
a že mi umožnili tyto nezapo-
menutelné zážitky prožít. Není 
ale as na vzpomínání a na plá . 
Jdeme dál,“ dodal na záv r od-
hodlan .

Patrik Šebek
narozen: 12. 7. 1983

výška: 175 cm
váha: 78 kg

kluby: Olomouc, Prost jov, Kometa Brno, 
Technika Brno, Hradec Králové

Vrozená srde ní vada. Podobný 
problém, kv li kterému musel 
p ed asn  uzav ít svoji skv lou 
kariéru sou asný majitel Kome-
ty Brno Libor Zábranský, nebo 
který potkal obránce Detroitu 
Ji ího Fišera. 

„Bohužel na sportovních tes-
tech se na ni nep ijde. Ur í ji až 
speciální ultrazvuk. Byl jsem 
samoz ejm  jako opa ený. Bral 

t  i to nejhorší. „Samoz ejm , že 
jsem p emýšlel, co bude dál. Ale 
zdraví je v život  lov ka d le-
žit jší než hokej. Navíc dokto i 
mn  jasn  ekli, že bych si v 
p ípad  pokra ování koledoval 
o malér. Proto jsem se rozhodl 
ukon it kariéru. Pocity? T žko 
se o tom mluví. Kdo to nezažil, 
nepochopí. V první fázi lov k 
neví, co má d lat. Ze dne na den 

jsem to jako rutinní vyšet ení, 
v bec jsem ne ekal takový vý-
sledek. Doktor m  okamžit  po-
slal na další prohlídku do Brna. 
Bohužel i tam vše potvrdili. Ne-
v d l jsem, co mám d lal. Byl 
jsem v plné p íprav , t šil jsem 
se na novou sezónu. Chvíli jsem 
si to nechal pro sebe a snažil se 
získat o svém stavu co nejvíce 
informací. Jak už jsem ale ekl, 
všichni se shodli na jediném,“ 
vysv tlil Patrik Šebek. 

Podle informací léka  se jed-
ná o vadu, u které se dají t žko 
p edpokládat jakékoliv p ízna-
ky. V p ípad  v tší fyzické zát -
že m že lov ka potkat okamži-

se vám zm ní život. Strašn  vás 
to zasáhne. Konec kariéry jednou 
p ijít musel, ale ne ekal jsem, že 
to bude tak brzy. Musím se s tím 
vyrovnat a pokra ovat dál. Bude 
to chvíli trvat, ale zvládnu to. 
Nyní ekám na výsledky dalších 
test , uvidím, co se mnou bude 
dál,“ sv il se hokejista, který v 
pr b hu své kariéry nejvíce za-
zá il v dresech Prost jova, Brna 
a Hradce Králové. 

I když v t chto dnech zaží-
vá Patrik Šebek t žké chvíle, 
dívá se už dop edu. A ve svých 
plánech do budoucna i dál  -
guruje hokej. „Že bych na n j 
zanev el? To v žádném p ípad . 

zeptali jsme se
Ji ího Crhy, místop edsedy p edstavenstva 

1. FC Brno
S jakými ambicemi jde 1. FC Brno do no-

vého ro níku nejvyšší fotbalové sout že?
Cíl nem že být nižší, než tomu bylo v p ed-

cházející sezón  – tedy jednozna n  pohárová 
ú ast díky umíst ní v lize, to znamená nejh e 
t etí místo. Ur it  se nikdo nebude zlobit, když 
budou hrá i usilovat i o ješt  vyšší p í ky, ale 
to bych necht l zak iknout. Vždy  ve skon e-
ném ro níku nám jen o jeden bod uniklo druhé 
místo. 

Myslím, že jsou pro to vytvo eny všechny podmínky. P íchozí 
hrá i ur it  nahradí ty, kte í odešli, mám na mysli p edevším p í-
chod Davida Kalivody ze Slavie. Pozitivní také je, že všechny opory 
jsou zdravotn  v po ádku. Ur it  pom že i nový vyh ívaný trávník, 
který nám umožní p edvád t kvalitní ofenzivní fotbal.  (bh)

Turnaj. Tradi ní soupe i se sešli týden p ed zahájením sezóny 
v Drnovicích. Foto Pavel Šmerda

Drnovice/Boskovice - Po-
slední p ípravou p ed novou 
sezónou byl pro ty i fotbalové 
týmy Memoriál Radka Dvo á -
ka, který se hrál v Drnovicích. 
V úvodním zápase po vyrovna-
ném stavu 2:2 podlehli domácí 
na pokutové kopy 1:2 Lysicím, 
ve druhém pak zdolal Kunštát 
p esv d iv  4:1 Vod rady. V 
utkání o t etí místo porazily 
Drnovice 6:0 Vod rady, v boji 
o prvenství rozhodla jediná 
branka Kunštátu o jeho vít z-
ství nad Lysicemi. Nejlepším 
st elcem turnaje se stal se ty -
mi brankami domácí Jan Set-
ni ka. Po adatelé d kují touto 
cestou sponzor m za ceny do 
tomboly.

Další turnaj se hrál v Bosko-
vicích. Na penalty nejprve po-
stoupily Boskovice B na úkor 

erné Hory, Blansko B zdola-
lo Bo itov 2:0. Domácí bé ko 
ve  nále podlehlo blanenské 
juniorce až na penalty 4:1 po 
divokém výsledku 4:4 v nor-
mální hrací dob , t etí skon il 
Bo itov, když rovn ž na penalty 
zdolal ernou Horu po výsled-
ku 2:2. 

Ve Skalici skon ily oba semi-
 nálové zápasy Skalice – Svi-

távka a Vísky – Rudice penal-
tovými rozst ely po výsledku 
1:1. T etí místo pak vybojovala 
Rudice výhrou 3:0 nad Svitáv-
kou a ve  nále zdolaly Vísky 
domácí tým 2:0.   (pš, bh)

Vizitky tým  našeho regionu v krajských sout žích
SK Olympia Ráje ko

Branká i: Richard Rettegy, 
Vladimír Suchý, Tomáš Blažek. 
Obránci: Josef Maška, Ond ej 
Špan l, Jaroslav Kopecký, Ji í 
Pokoj, Martin Sígl. Záložníci: 
Vít Sehnal, Jan Torda, Lukáš 
Badura, Martin Bartoš, Michal 
Štrajt, Tomáš Plch. Úto níci: Jan 
Sehnal, Jan Karásek, Martin Ne-
d la (hostování z Drnovic). Mi-
chal Šenk (hostování z Kotvrdo-
vic). Trenér: Lubomír Zapletal. 
Asistent: Ji í Škaroupka. Vedou-
cí: Marek Bláha. Cíl do sezóny: 
Horní patra tabulky. P ípravné 
zápasy: Výsledky nejsou vypo-
vídající pro neúplný kádr.

FC Olešnice
Branká i: Dalibor Žíla, Mi-

chal Kubí ek. Obránci: Miro-
slav Plíhal, Jan Šafa ík, Libor 
Tochá ek, Libor Dosko il, Bro-
nislav Kalas. Záložníci: Lukáš 
K ivánek, Marek Daniel, Mar-
tin Plíhal, Ond ej Tomášek, Ji í 
Krška, Vít Ho ínek. Úto níci: 
Dušan Jan a, Rostislav Bo ek, 
Eduard Procházka. Trenér: 
Milan Peša. Vedoucí: Miroslav 

Peša. Cíl do sezóny: Hrát v hor-
ní polovin  tabulky. P ípravné 
zápasy: Byst ice B – Olešnice 
1:1, Št pánov – Olešnice 3:1, Po-
mezí – Olešnice 1:4, Jedenáctka 
rozhod ích JmKFS – Olešnice 
1:1, Rove né – Olešnice 3:1.

FK Kunštát
Branká i: Petr Kubí ek, Ivo 

Loukota, jedná se o p íchodu 
Michala echa. Obránci: Ra-
dek Jonáš, Radek Musil (hosto-
vání z Blanska), Ond ej Hruška, 
Jaroslav Šmerda, Ond ej Du-
chá ek (p estup z Boskovic). 
Záložníci: Josef Vlasák, Petr 
Havelka, Josef Bašný (p estup 
z Benešova), Pavel Šváb, Zde-
n k Bedná . Úto níci: Vít zslav 
Bo ek (hostování z Letovic), 
Karel Truhlá . Cíl do sezóny: 
Lepší umíst ní než loni. P í-
pravné zápasy: Doubravice – 
Kunštát 1:1, Vod rady – Kunštát 
1:3, Lysice – Kunštát 0:1.

Sokol erná Hora
Branká i: Marek Trávní ek, 

Milan Zouhar (hostování z Ráj-
ce). Obránci: Radek Pavlík, 
Štefan Palkaninec (oba hosto-

vání Rájec), Miroslav Kapoun, 
Aleš Luksch, Ji í Ková , Tomáš 
Müller. Záložníci: Luboš Pavl , 
Aleš Tatí ek, Zden k Šir ek, 
Ond ej epa, Zden k Stupka 
(oba hostování Rájec), Michal 
Karásek. Úto níci: Lukáš Hla-
vi ka, Martin Bílek, Petr Sed-
lá ek, Miroslav Klepá ek. Tre-
nér: Pavel Dvo á ek. Asistent: 
Ji í Vladík. Vedoucí mužstva: 
Kv toslav Kopecký. P ípravné 
zápasy: Lažany – erná Hora 
1:3, Drnovice – erná Hora 1:4. 
Cíl do sout že: Klidný st ed ta-
bulky, vyvarovat se problém m 
z lo ského podzimu.

Sokol Lipovec
Branká i: Jan Pernica, Pa-

vel Vágner. Obránci: Stanislav 
Marušák (hostování z Blanska), 
Vojt ch Zouhar, Ond ej Kunc, 
Ond ej Škola , Jan Sedlák. Zá-
ložníci: Zden k R ži ka, Ra-
dim Horá ek, Lud k Horá ek, 
Miroslav Sedlák, Aleš Henek 
(hostování z Kotvrdovic). Úto -
níci: Miroslav Matuška, Michal 
Beneš, Vít Vágner. Trenér: Mi-
chal Porhin ák. Asistent: Josef 
Ku era. Vedoucí: Petr Mrázek. 

P ípravné zápasy: Kotvrdovi-
ce – Lipovec 2:8, Jedovnice – 
Lipovec 0:7, Drahany – Lipovec 
1:4, Otinoves – Lipovec 0:8. 

Cíl do sout že: Udržet se 
v ní.

* Tenisté Richard Hampel 
a Radim Urbánek se stali v 
rakouském Bad Hofgasteinu 
mistry Evropy ve ty h e do 18 
let. Hampel, hrá  I. LTK Pra-
ha, a Urbánek, rájecký rodák, 
který momentáln  hájí barvy 
TK Agrofert Prost jov, zdola-
li ve  nále belgickou dvojici 
Alexandre Folie a David Gof-
 n 6:1, 6:4.  (pš) 

* Ve druhém závod  seriálu 
biketrialového MS tentokrát na 
stupn  vít z  blanenští borci 
v barvách eské reprezentace 
nedosáhli. Nejlepšího výsled-
ku dosáhl ve své t íd  Ond ej 
Šenk, když skon il pátý. Vác-
lavu Grycovi pat ila jedenáctá 
p í ka, Martinu Kaká ovi pat-
náctá. Václav Kolá  byl v elitní 
kategorii šestý.  (bh)



vid la jste jeho slavné londýn-
ské závody?

M la jsem tu est. On m l ta-
kové dobré jméno. To se hrozn  
dob e skandovalo i cizinc m 
– Za-to-pek, Za-to-pek. Celý 
stadión to volal. On byl oprav-
du hv zda. V dnešní dob  by asi 
vyd lával na mítincích obrovské 
peníze.  

V roce 1948 vám bylo tepr-
ve dvacet. Na další olympiád  
jste ale již nestartovala…

Kariéru jsem 
skon ila oprav-
du brzy. M la 
jsem k tomu dva 
d vody. Jednak zdravotní, závo-
dila jsem totiž se srde ní vadou, 
léka i mi sprinty v bec nedopo-
ru ovali už od šestnácti, a také 
jsem se poté vdala, odst hovala 
do Boskovic a m la t i syny. 

Jaké máte po letech vzpo-
mínky na svoji ú ast na olym-
piád ?

P es neúsp chy na dráze ur it  
p kné. Ne každý se na takovou 
akci dostane. Je to již šedesát let, 
ale p ipadá mi to jako v era. Na 
setkáních Klubu eských olym-
pionik  je vždy o em povídat.   

Pavel Šmerda

erná Hora – P esn  dva-
cet let uplyne v letošním roce 
od olympijských her v jihoko-
rejském Soulu. Desáté místo v 
závod  jednotlivc  tam obsadil 
tehdy t iadvacetiletý cyklista 
Jozef Regec z erné Hory. Od 
t ch dob tento výborný výsledek 
žádný z jeho eských následov-
ník  nep ekonal. 

Co se vám vybaví, když se 
ekne Soul 1988?

Jenom krásné vzpomínky na 
moji první a poslední olympiádu 
jako závodníka. P ál bych cyk-
list m, aby kone n  p ekonali 
moje umíst ní, které je už dva-
cet let staré. Doufám, že se jim 
to poda í. Myslím si, že Roman 
Kreuziger má velkou šanci. 

Tehdy jste skon il na vyni-
kajícím 10. míst , ale mohlo to 
být ješt  lepší...

Ur it . Pár kilometr  p ed 
cílem jsem byl v t í lenné elní 
skupin . Mohl jsem být nejh  
t etí. Trochu jsem zaváhal. A te  
už na to mohu jenom vzpomínat.

Zaváhal?
Zbyte n  jsem ekal na n co, 

co potom nep išlo. Zezadu nás 
dojížd la malá skupinka. Myslel 
jsem, že se sjedeme a všichni 
budou šet it síly na spurt. Ale 
první dva vydrželi vp edu až do 
cíle. Vyhrál Ludwig, kousek za 

ním dojel druhý 
N mec Gröne a 
pak už skupina, 
ve které jsem byl 

i já. Bojovali jsme o t etí místo. 
Bohužel mn  to nevyšlo.

Na dobrý výsledek jste m li 
tehdy našlápnuto i v asovce 
družstev?

Ano. Dlouho jsme jeli pr -
b žn  na tvrtém míst , ale pak 
nám odpadl jeden kolega a do 
cíle jsme tak museli šlapat je-
nom ve t ech. Nakonec z toho 
byla osmá pozice.  

Jaká byla tehdy v Soulu 
tra ? 

Nebyla špatná. V tšinou jsou 
na olympiádách široké silnice, 
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povídka

vzpomínky

Blíží se motocyklová Velká cena eské republiky v Brn

Ú ast na olympiád  je obrovský zážitek, shodují se známí sportovci z našeho regionu

Olga Old ichová - Londýn 1948 Jozef Regec - Soul 1988

(dokon ení)
Poprvé v depu 
Na druhém konci parkoviš-

t  jsme narazili na stánek naší 
jawy. Práv  p ichází její dlouho-
letý, skromný a nenápadný jez-
dec František Bo ek. Znám ho 
z fotek. V ruce nese n jaká ozu-
bená kole ka z p evodovky. 

„Dobrý den, pane Bo ku,“ 
zdravím a p itiskuji notýsek. 
Ochotn  se podepisuje. V tu 
chvíli netuším ani já, tím mén  
on, že je to jeden z jeho posled-
ních autogram  v život , nebo  
o dva dny pozd ji, v okamži-
ku, kdy se lidská noha poprvé 
dotkne povrchu m síce, zem e 
v brn nské úrazovce na násled-
ky zran ní z ned lního závodu... 
Te  má plnou hlavu starostí se 
svojí jawou. Proto nerušíme 
a nevd n  obracíme pozornost 
jinam. 

O kousek dál stojí hlou ek lidí 
kolem rozesmátého muže v pru-
hovaném svetru, s koženým klo-
bou kem na hlav . Nem že být 
pochyb. Franta Š astný. Žijící le-
genda. Kolikrát jsem o n m etl, 
prohlížel si jeho fotky, fandil mu. 
Byl jsem nadšený jeho vít zství-
mi, smutný z jeho proher a pád . 
Te  stál ode mne na t i metry. 
Cítil jsem slabost v kolenou. Do-
dal jsem si odvahu a prodral se 
hlou kem lidí. 

jen pár drobných, akorát tak na 
zpáte ní cestu. 

Touhy patnáctiletého puber á-
ka jsou však nezni itelné. Zno-
vu stojíme pod dob e známým 
o echem. Do t etice. Vyšlo to. 
Kone n  p icházíme ke stanu 
MV - Agusty. Kolem je lidí jako 
na Mat jské pouti. Chvíli trvá, 
než si vybojujeme místo, odkud 
bychom n co vid li. Na zelené 
placht  stojí na jakýchsi níz-
kých stojanech ty i nalešt né 
ervenost íbrné motorky. Dv  

t istapadesátky a dva p llitry. Ty 
zdobí po obou stranách dvojice 
mohutných výfukových rour, na 
konci o pr m ru zhruba deset 
centimetr . Jako kanóny. Kolem 
každého stroje se pohybují dva 
mechanici v blankytn  modrých 
overalech a bílých rukavi kách. 
Úplný koncert. Co však chybí, je 
dirigent. Za íná zah ívání jed-
noho p llitru. Ozve se dun ní 
pekelného stakata. Z výfuk  se 
vyvalují oblá ky modrého kou e. 
Drrum, drrum, drrum... Mecha-
nik p esným pohybem ruky otá í 
rukojetí plynu, zvyšuje a snižuje 
otá ky motoru. 

Dav kolem houstne. Za ínají se 
sem sbíhat snad všechny ženské, 
co se jich po  depu pohybuje. O i 
všech p ítomných jsou up eny na 
dve e továrního kamionu. Kone -
n  se pozvolna otvírají. A v nich 

stojí ON. Meastro. Božský Ago. 
Tvá   lmového herce, široký 
úsm v. Ustává hluk zah ívaného 
motoru. Za íná jekot fanynek, do 
toho vr í kamery  lmových štáb  
a televizních reportér . Agostini 
sestupuje ze sch dk  vozu, p i-
chází k mechanikovi, n co si íka-
jí a živ  p i tom gestikulují tak, až 
by našinec ekal, že za nou lítat 
facky. Omyl. P í inou je pouze ji-
žanský temperament. Desítky ru-
kou podstrkují programy, plakáty, 
fotogra  e. V tšinou marn . Mistr 
jich podepíše jen pár a odchází, 
následován mechaniky, tla ícími 
jeho stroj na zah ívací plochu. 

„Škoda. Snad tedy pozd ji,“ 
myslím si. Ale bude ješt  n ja-
ké pozd ji? Kdo ví? Na konci 
depa stojí šedivá dvanáctset-
trojka se strakonickou 
espézetkou. Vedle 
ní nový ty vá-
lec Z - OHC, 
v k esílku pod 
s lune níkem 
odpo ívá jeho 
jezdec, re-
prezentant, 
m n o h o -
n á s o b n ý 
mistr re-
p u b l i k y 
Bohumil 
S t a š a . 
Prohl íž í 

si nás p ihmou enýma o ima, 
vypadá jako by spal. Váhám. 
On však pokyne rukou a odn -
kud vytahuje dv  fotky a p idá 
podpis. Rovn ž on nem že tušit, 
že se v ned li po závod  postaví 
na stupn  vít z  za t etí mís-
to. Další podpisy, fotky i ná-
lepky p ibývají. Smith, Gould, 
Marszovski, Pagani. P i dal-
ším kole ku depem se na nás 
kone n  usmálo št stí. U MV je 
relativn  prázdno! Ve stínu pod 
plát ným p íst eškem sedí n -
kolik lidí, mechanici, manage i 

ale hlavn  Ago! Te  
nebo nikdy! 

„Signor Agostini, porfavore 
uno autodraffo.“  

Aniž p erušil hovor, podepi-
suje notýsek i barevnou fotku. 
Hurá, mám ho! Te  už m žu 
t eba um ít. V následujícím oka-
mžiku skute n  umírám, nebo  
p ímo naproti stojí, kdo jiný než 
starý známý v uniform . 

„Poslóché, seš nenapravitel-
né, co? Tob  to nesta ilo? Seber 
se, zmizni, a  t  nevidím.“ To 
však bylo z jeho strany vše. Ješt  
jsem sta il koutkem oka zahléd-
nout jak i on podstr il program 
Agostinimu k podpisu. Spokojen  
odcházel, nás si už nevšímal. Po-
chopil, že proti klukovské vášni 
nemá šanci, nebo si snad vzpo-
mn l na vlastní mládí? Kdoví... 
Po zbytek toho léta ze m  byl 
absolutní king. Tedy, alespo  
mezi svými vrstevníky. Když jsem 
za al pat i n  barvit  vypráv t 
svoje zážitky, nikdo ani nekecl. 
Nikdo z nich nic podobného ne-
zažil. Z taktických d vod  jsem 
zaml el to, co se odehrálo u nás 
doma, bezprost edn  po mém 
pozdním návratu. O ten výjime -
n  ani tak nešlo. Ale ty zni ené 
polobotky! Vždy  stály p es t icet 
korun! No co, zbytek léta jsem 
chodil v polokeckách. Ale ten 
notýsek z podpisy, ten za to stál. 
Pat í mezi  moje nejvzácn jší re-
likvie. Vladimír Jir šek

„Pane Š astný, prosím vás, 
nemohl byste se mi podepsat?“ 

„Pro  bych nemohl, jak se 
jmenuješ?“ 

„La a.“ 
Vzal fotku a napsal na ni: 

La ovi v nuje František Š ast-
ný - Jawa. P istihl jsem se, jak 
dlouze zírám na t ch p t slov. 
Dodnes nevím, jestli jsem mu 
sta il pod kovat. Jestli ne, tak 
dodate n , tam nahoru - Fran-
tišku, d kuju.

Je poledne. Ozývá se žaludek. 
Z tašky lovím chleba se salá-
mem. 

„Aldo, cht lo by to sodovku. 
Poj , p jdem k restauraci, kou-
píme pití a sedneme chvíli ke 
stolku.“

„Tak to vám nesta ilo?“ sly-
ším známý hlas obtloustlého 
muže v uniform  SNB. Do prde-
le, to je pech. „Tak za t icet!“ 
chechtá se.

Navyklým pohybem trhá blo -
ky, zatímco já se lou ím nejen 
s pen zi, ale i s depem.

„Tak pánové, jdeme, jdeme 
a poklusem!“ 

„Že ho furt baví buzerovat 
lidi,“ st žuje si Aleš. Horší je, 
že z ranní stokoruny mi zbývá už 

Bohumil Hlavá ek

Boskovice – P esn  p ed še-
desáti lety se nacházela Olga 
Old ichová z Boskovic, tehdy 
dív ím jménem Šicnerová, na 
hrách první povále né olympi-
ády v Londýn . Startovala tam 
v atletice, v obou sprintech. 
V kratším jí t sn  uteklo  nále.

Jak jste se na olympiádu 
kvali  kovala?

Bylo  to trochu jinak než nyní. 
Nebylo t eba plnit n jaké limi-
ty. Kdo byl vybrán, jel. Já jsem 
krátce p ed tím vyhrála mistrov-
ství republiky na 100 m v esko-
slovenském rekordu 12,0 s. Ten 
as mne adil i mezi favoritky, 

v ilo se na medaili. Jenomže to 
dopadlo špatn .

V em?
Ze st edoevropanek jsem byla 

nejlepší. N mky a Sov tky tam ne-
startovaly. Vyhrála jsem v pátek
rozb h na stovku v ase 12,4 s.
V pond lí bylo na programu se-
mi  nále. V n m jsem skon ila 
t sn  t etí za 12,5 s, postupo-
valy dv  sprinterky. Nebyla cí-
lová kamera, rozhod í rozhodli 
pro soupe ku ve stejném asu. 

Ve  nále by m j rekord sta il 
na st íbro. Samoz ejm  jsem to 
po ádn  obre ela, hrozn  mne 
to vzalo. 

Startovala jste pak ješt  i na 
dvojnásobné trati…

M j výkon poznamenal p ed-
chozí neúsp ch. Jak íkám, dva 
dny jsem proplakala. Dvoustov-
ku jsem b žela na zap enou. 
Špatn  jsem si rozvrhla síly. 
B žela jsem na ele a šest metr  
p ed cílem jsem upadla. Pod-
lomily se mi nohy a skon ila 
na dráze. Kdybych zpomalila a 
došla do cíle, musela bych po-
stoupit. Sm la. Nem la jsem ale 
žádný tým, trenéra, který by mi 
poradil, b hala jsme instinktiv-
n  podle citu.  

Z Londýna máte ješt  jednu 
nádhernou vzpomínku…

Ano. Byla jsem vybrána do 
delegace, kterou p ijala v Buc-
kinghamském paláci královna. 
Spolu se mnou v ní byl ješt  
Emil Zátopek a slovenský bas-
ketbalista Krenický. Bylo to 
moc p kné. Na takový zážitek 
se nezapomíná, mám to stále 
p ed sebou. 

Když je e  o Zátopkovi, 

ne moc prudké kopce, spíš pro 
sprintery. Mn  to vyhovovalo.

Poj me k samotné olympi-
ád . Jaký na vás ud lala do-
jem?

Je to nádherný zážitek. Zado-
stiu in ní a odm na za d inu, za 
všechno, co sportu ob tujete. Na 
jednom míst  se máte možnost 
b hem krátké doby seznámit se 
sportovci, které b žn  ve své ka-
rié e nepotkáváte, protože každý 
d lá jiné odv tví.  

Na koho konkrétn  vzpomí-
náte?

Jen namátkou. Tenisty Milo-
slava Me í e, Janu Novotnou a 
Helenu Sukovou, st elce Miro-
slava Vargu, atlety Jozefa Pribi-
lince nebo Honzu Železného, se 
kterým jsem se tam velmi dob e 
seznámil. To jsou lidé, kte í mn  
utkv li v pam ti. 

M l jste možnost navštívit 
i jiné sporty?

Jist . Naše závody byly na 
za átku a potom v polovin  
olympiády, takže jsme mezitím 
chodili fandit. Vid l jsme tenis, 
basketbal, házenou, atletiku. 

Co na vás v Soulu ud lalo 
nejv tší dojem? 

Celé patnáctimiliónové m s-
to. Jak m li Korejci olympiádu 
zorganizovanou. Obrovské nové 
nádherné stadióny. Po adatelé 
se cht li p edvést a ekl bych, 
že od té doby hry už nikdy tak 
honosné nebyly. Možná je p e-
koná nyní Peking. Co se týká 
samotné olympiády, zú astnil 
jsem se slavnostního zakon ení 
a musím íct, že na to se nedá 
zapomenout. 

Hodn  se nyní v souvislosti 
s olympijskými hrami mluví 
o bezpe nostních opat eních. 
Jak to bylo tehdy? 

To je po ád stejné. Stále 
vás n kdo hlídá, absolvujete 
kontroly, n kdy se to až p e-
hání. Jste jako v koncentrá-
ku. Je to únavné, ale asi nutné 
a musíte to vydržet. 

Jak se t šíte na olympiádu 
v Pekingu? 

T ším. Ur it  ji budu sledo-
vat. Vždy  je to p es všechny 
problémy po ád svátek spor-
tu. 



Radim Bubení ek
Blansko – erstvé zkušenosti má s ú inko-

váním v moravskoslezské lize Radim Bubení-
ek (*1984). Kmenový hrá  Šardic zde p sobil 

v dresu brn nské juniorky. Nyní p išel na hos-
tování do Blanska.

Co si slibuješ od p sobení v dresu Aposu?
P kný fotbal v dobrém týmu, o kterém jsem 

slyšel jen to nejlepší.
M žeš porovnat úrove  týmu s ligovými, které jsi poznal 

osobn ?
Když se chytí za átek, mohlo by se hrát tak kolem desátého 

místa. To by pro nová ka bylo asi dobré. K poražení bude Krom -
íž, n které juniorky, uvidíme.

Zkus zrekapitulovat svoji dosavadní kariéru…
Za ínal jsem v Šardicích. Pak jsem hrál za žáky v Brn , násle-

doval Zeman. Když tento klub skon il, vrátil jsem se na t i roky 
dom . Te  hraji dva roky v brn nské juniorce. Na kont  zde mám 
jeden gól.  (bh)

Ostrá pre-
miéra eká 
v sobotu 
v moravsko-
slezské lize 
nejen hrá e, 
ale i nového 
p r e z i d e n t a 
FK APOS 

Blansko Aloise oupka. 
Fotbalovou ve ejnost nejen 

v Blansku oprávn n  zajímá, 
jak je ligová sezóna v klubu 
 nan n  zabezpe ena?

Rozpo et je jasn  dán. Ote-
v en  mohu íci, že ješt  není 
p es naše maximální úsilí napl-
n n. T ší nás zázemí generální-
ho sponzora  rmy APOS. Musí-
me ale ješt  získat do pokladny 
nemalou ástku. V ím, že naše 
jednání s podnikatelskými sub-
jekty ovoce p inese. Vst ícnost 
o ekáváme t eba v KD, kde 
je velký zájem o spolupráci, 
zejména v oblasti mládeže. Po 
sportovní stránce jsme, myslím, 
p ipraveni ur it  zodpov dn . 
Posily, které trenér cht l, jsme 
zajistili.  (bh) 

Na sobot-
ní duel se 
chystá v po-
zici hlavního 
trenéra am-
biciózní Petr 
Vaší ek.

Jak je tým 
na morav-

skoslezskou ligu p ipraven?
íkám stále jednu v c. Spor-

tovní stránkou jsme p edb hli ty 
ostatní, které k p sobení v tak 
vysoké sout ži pat í. To musí 
klub ešit. Ale co se tý e toho, 
co mi p ísluší. Cht li jsme za-
jistit konkurenci v klubu, to se 
poda ilo. Pokud budou hrá i 
p istupovat k zápas m s kázní 
jako v poslední p íprav  s Leto-
hradem, vyplatí se to a výsledky 
se budou dostavovat. Ne íkám, 
že to bude jednoduché, ale bu-
deme bojovat. Kdybych m l 
odhadnou kone né umístní na-
šeho týmu? P edevším chceme 
zachovat ligovou p íslušnost. 
V sout ži je hodn  výborných 
tým , v tšinou zabezpe ených 
a ambiciózních. Nem žeme si 
zase tak moc v it, abychom ne-
byli pak moc zklamaní.  (bh)
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zeptali jsme se

p ed divizní sezónou 2008/2009

anketa
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Blansko pozvalo p íznivce fotbalu na ligu výborným výkonem v p edpremié e

Na zápas se sešla nevídaná návšt va

pozvánka na MSFL
SOBOTA 9. srpna 

v 16.30 hod.

FK APOS BLANSKO
-

FC HLU ÍN

Boskovické eká asi Baník

Posilou. Velmi dob e se p edstavil devatenáctiletý František Kul-
dan (v oranžových kopa kách).  Foto Bohumil Hlavá ek

FC Forman Boskovice 
Nemít podobné problémy 

jako loni, tedy nepohybovat se 
v pásmu sestupu. Tak si p ed-
stavuje nastávající sezónu bo-
skovický trenér ji í Vorlický. 
„Mrzí mne, že jsme nemohli 
absolvovat delší p ípravu, ale 
takové problémy m li asi všude. 
Doženeme to p es zimu,“ plá-
nuje si. Co se tý e posil celku, 
dlouho byl problém je zajistit. 
Oslovení hrá i m li podle trené-
ra p emršt né  nan ní nároky. 
„Nakonec p ichází velezkušený 
stoper Macík, branká  Švéda, 
který p sobil v Lipové. Z mla-

dých pak Škarabela a Neuhybel 
a zejména si hodn  slibujeme od 
Franty Kuldana. Ten má za se-
bou ligový dorost v 1. FC Brno. 
Bude hrát ofenzivního beka i 
záložníka, m l by ur it  pat it 
do základní sestavy,“ slibuje si 
Vorlický, kterého ješt  v týdnu 
eká jednání o p sobení dalšího 

mladíka Žilky v dresu Bosko-
vic. Gólman Michal ech vypo-
mohl ješt  ve druhém kole po-
háru, te  ho eká zm na dresu. 
„Podle mých informací jde do 
Kunštátu,“ up esnil trenér.  (bh)

Branká i: Petr Švéda, Marek 
Šmíd, Adam Kronek.

Obránci: Ji í Janí ek, Milan 
Macík, Pavel Martínek, Vladan 
Horák, Jakub Horák, Ond ej 
Doležel.

Záložníci: Martin Neuhybel, 
Ond ej Václavek, Jan Marek, 
František Kuldan, Lukáš Mar-
tínek, Radek Ošlejšek, Robin 
Müller, Antonín Pre , Josef Vy-
koukal, Radek Škarabela.

Úto níci: Vlastimil Bárta, 
Radek St íž. 

P ípravné zápasy: Boskovi-
ce – Jihlava B 0:3, Boskovice – 
Blansko 0:3, Boskovice – Olo-
mouc B 0:4, Boskovice – Bystrc 
1:3, Boskovice – Krom íž 1:1. 

MKZ Rájec-Jest ebí
V po adí t etí divizní sezóna 

eká fotbalisty MKZ Rájec-Jes-
t ebí. Po úsp šné premié e se ve 
druhé zachra ovali až v posled-
ním kole. Podobné starosti by 
necht li mít letos. Nebudou to 
mít ale v bec jednoduché. P i-
šli hned o dv  velké opory. Do 
Blanska odešel Hájek, v klubu 
skon il kapitán týmu, rájec-
ká ikona posledního desetiletí 
Martin Šmerda. Trenéru Ji ímu 
Záleskému se rozpadla kostra 
mužstva, nepoda ilo se mu po-
sílit úto nou vozbu, jak si p ed-

stavoval. Avizovaný p íchod ka-
nonýra Crháka se neuskute nil a 
tak kou i nezbývá než spoléhat 
se na st elecké kopa ky jiných. 
„Budeme ur it  lepší v defen-
ziv  než v útoku. Škvarenina 
i Bezd k jsou posilami, spolu 
s Klusákem a Kolá em to bude 
vzadu dobré,“ v í Záleský. 
„Trošku obavu mám z postu 
branká e, Polák není stále ješ-
t  zcela zdráv,“ dodal muž, pro 
kterého je hlavní prioritou za-
chování divize. (bh)

Branká i: Radim Polák, Aleš 
Bláha.

Obránci: Antonín Kolá , 
Libor Škvarenina, Stanislav 
Klusák, Radek Bezd k, Michal 
Bílý.

Záložníci: Kamil Janí ek, 
Tomáš Buriánek (hostování 
z Mut nic), Lukáš Holý, Pavel 
Ryšánek, Roman P ikryl (hosto-
vání z Vav ince), Lukáš Lesov-
ský (p estup ze Sparty Brno), 
David Barényi (hostování z I.
FC Brno), Michal Havlík (hos-
tování z Bo itova).

Úto níci: Pavol Giertl, Martin 
Hani inec, Petr Starý, Aleš Št r-
ba (hostování z Malom ic).

Opora. Kleveta svým výkonem v posledním p ípravném zápase po-
tvrdil, že bude pat it k pilí m týmu. Foto Bohumil Hlavá ek

Jak vidíte šance fotbalist  
Blanska v MSFL?

Karel Jar šek, fotbalový 
internacionál: Jako blanenský 
patriot bych si p ál samoz ejm  
co nejlepší umíst ní. Jako reálné 
bych vid l n kde mezi devátou a 
dvanáctou p í kou.

Miloslav Navrátil, funkcio-
ná  Rájce: Up ímn  jim p eji co 
nejlepší výsledky. A vidím to op-
timisticky. Rád bych se nemýlil, 
mohla by to být i šestá p í ka.

Ji í Vorlický, trenér Bosko-
vic: Myslím, že nebudou hrát 
žádnou pod adnou roli, ur it  
jim v ím. Nebudu se v bec ba-
vit o záchran , ve st edu tabulky, 
tam by se mohli pohybovat. 

Josef Jalový, fotbalový roz-
hod í: Podotýkám, že neznám 
úrove  t etí ligy. Ale Blansko 
jsem vid l v p ípravných zápa-
sech a líbilo se mi. Myslím, že 
by mohlo hrát ve st edu tabulky.

Jan Sehnal, hrá  Ráje ka: 
Vím, že d lají v p íprav  maxi-
mum. Doufám, že jim to p jde. 
I proto, že první sezóna bývá u 
nová ka úsp šná, mohli by být 
ve st edu tabulky, možná i výš.

Aleš Vav ín, fanoušek Blan-
ska: Máme sehraný tým, p ida-
jí-li se posily a dají do toho vše, 
m žeme se t šit na krásné zápa-
sy. Vidím to tak na desáté místo. 

P ed premiérou v lize. S výjimkou Jana Zicha a Jana Pšikala se všichni hrá i a lenové realiza ního 
týmu FK APOS Blansko sešli na o  ciálním focení. Naho e zleva Radim Farník, Libor N mec, Tomáš 
Kleveta, Tomáš Koutný, David Bedná , Lud k Kugler, Michal Hájek, uprost ed Martin Sehnal, Martin 
Niessner, Radim Bubení ek, Aleš Slanina, Petr Šíp, Petr ejka, Martin Klimeš, František Karaffa, dole 
Martin Nahodil, masér Josef N mec, trenér Petr Vaší ek, prezident Alois oupek, asistent Tomáš Šenk, 
druhý asistent Alexandr Malits, vedoucí Vilém Sou ek, Karel Švancara. Foto Bohumil Hlavá ek

Bohumil Hlavá ek

Blansko – P átelské utkání, 
na které by p išly dv  stovky 
divák ? To se v našich kraji-
nách jen tak nevidí. Ú astník 

FL z Letohradu,  který v jejím 
lo ském ro níku skon il de-
sátý, nebyl rozhodn  špatným 
soupe em. Domácí ho dokázali 
p ehrát, když korigující branka 
p išla až v samém záv ru

FK APOS Blansko -  FK 
OEZ Letohrad 2:1 (1:0), Far-
ník, Sehnal. Blansko: Slanina 
- Hájek (67. Kugler), Klimeš, 
Karaffa, Šíp (67. Koutný) - 
Niessner (47. Sehnal), N mec 
(47. Pšikal), Kleveta, Bedná  - 

ejka, Farník (47. Bubení ek). 
250 divák .

V první šanci od za átku vel-
mi svižného utkání se octl Šíp, 
když poslal hlavou mí  nad 
po kombina ní akci Farníka a 
Niessnera. V 17. minut  to bylo 
1:0. Agilní Bedná  potáhl mí  

po levé stran  a  jeho zp tná p i-
hrávka našla na hranici dvaceti 
metr  Farníka. Ten nezazmat-
koval, zkušen  se ve zlomku 
sekundy podíval a leva kou 
obst elil p ízemní st elou leto-
hradského branká e. V dalších 
šancích krátce poté neusp li Šíp 

a Niessner. Zahrozili i hosté, ale 
Slanina chytal v sobotu s obrov-
skou chutí.  

Po dvou minutách druhého 
polo asu trenér Vaší ek poslal 
na h išt  nové hrá e. Nažhavený 
kanonýr Sehnal pak zvýšil ve-
dení okamžit  p i svém prvním 

kontaktu s mí em. Tentýž hrá  
byl i v šanci hned o ty i minuty 
pozd ji, kdy ho do uli ky poslal 
Bedná , t sn  ale minul. Po-
slední tvrthodinu zahájila ne-
ekaná pumelenice z kopa ky 

Plašila.  Branká  ale nezaváhal. 
V záv ru zá il Bedná , gólu se 
ale nedo kal. V 86. minut  nao-
pak hosté p esnou hlavou p ece 
jenom p ekonali Slaninu.  

„Diváci vid li p kný zápas. 
P istoupili jsme k n mu tak, jako 
by byl již mistrovský. I proto 
jsem rád za výsledek. Dnes byli 
výborní Slanina s Bedná em. Ji-
nak jsem rád za vyrovnaný kádr, 
kde vím, že se m žu spolehnout 
na každého,“ usmíval se po zá-
pas Petr Vaší ek. 

Bohumil Hlavá ek

Boskovice – Po vy azení Kro-
m íže v prvním pohárovém kole 
nezastavily boskovické fotbalisty 
ani ambiciózní Velké Losiny. Ty 
ale nepotvrdily pov st, která je 
p edcházela. Domácí byli po celé 
utkání lepším celkem a jen ne-
p esná koncovka jim zabránila ve 
vyšší výh e. V zá í by tak na zápas 
t etího kola mohl p ijet do Bosko-
vic mimo ádn  atraktivní soupe . 
Ostravský Baník, pokud nezaváhá 
v Brumov , kde bude nastupovat 
jako jednozna ný favorit.

Boskovice - Velké Losiny 
1:0 (0:0). Janí ek. Boskovice: 

ech - Doležel, Martínek P., 
Macík, Horák V. -  Kuldan, Ja-
ní ek,Václavek (75. Škarabela), 
Pre , Müller (90. Marek) - Bárta 
(70. St íž). 180 divák . 

Zápas za al za vytrvalého 
dešt , který skráp l tém  celou 
první p li boskovický trávník. 
Ten pak d lal ob as hrá m 
problémy a rodily se nep esnos-
ti v rozehrávce. Jako první se 
k ohrožení branky dostali noví 
domácí hrá i, s pokusy Macíka 
a Kuldana si ale poradil gólman. 

Ve 20. minut  centroval zleva 
Pre , Janí ek však v záklonu 
hlavi koval t sn  nad. Po chví-
li p i podobném centru Müllera 
nezakon il Kuldan. Nejv tší 
šance p išla ve 27. minut . Kul-
dan poslal standardku na hranici 
malého vápna, tam však po-
skakující mí  nedokázal nikdo 
z Boskovických prokopnout do 
brány.

Tlak Formanu pokra oval 
i po zm n  stran. Ve velké 
šanci se octl Pre , místo st e-
ly však zvolil p ihrávku do 
území nikoho. Tentýž hrá  ale 
svoji chybu napravil v 59. mi-
nut , kdy z rohu našel Janí ka 
a ten rozvlnil zblízka bombou 
Zbo ilovu sí . Boskovi tí m li 
nadále více ze hry, když však 
nedokázali vedení zvýšit, p išel 
v záv ru zákonitý tlak hostí, 
kte í necht li dát k ži zadarmo. 
Když v 86. minut  po p ímém 
kopu zachránil ech, bylo roz-
hodnuto.     

„Byli jsme jednozna n  lepší, 
vyhráli jsme zasloužen . S de-
fenzívou jsem spokojen. Bo-
hužel se opakují situace z jara, 
když nedokážeme prom ovat 
šance. Snad to p ijde v sezón ,“  
pousmál se kou  Ji í Vorlický. 

P edstavujeme posily
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